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Войната срещу пияните и 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Буквално в първия ден, в 
който влязоха в сила проме-
ните в НК, касаещи пияни и 
дрогирани шофьори, полици-
ята в Бургас отчита първи 
случаи на отнети превозни 
средства – един камион, уп-
равляван от шофьор след 
употреба на алкохол, и един 
автомобил, управляван от 
водач, употребил наркотици. 
За случаите съобщиха на 
съвместен брифинг от  
ОДМВР – Бургас и Районна 
прокуратура – Бургас. Целта 
на срещата с медиите бе 
разпространяване на повече 
информация, тъй като об-
ществото се вълнува и има 
въпроси.

„След влизането на про-
мените имаме два случая. В 
единия имаме шофиране след 
употреба на алкохол, като 
тестът с дрегера е показал 
3.02 промила. Водачът е уп-
равлявал тежко транспорт-
но средство. Вторият случай 
е след употреба на наркоти-
ци и касае лек автомобил. И 
двата случая са отработени 
съгласно промените в НК. С 
протокола за оглед место-
произшествието и двете 
МПС са иззети“, заяви дирек-
торът на ОДМВР – Бургас 
старши комисар Калоян 
Калоянов. 

Надрусан футболен фен 
остана без кола

От полицейската хроника 
стана ясно, че шофьорът на 
камиона е задържан край 
„Кроношпан“, а употреби-
лият наркотици – край 
стадион „Лазур“ по време на 
мача между „Черноморец“ и 
„Спартак“ (Варна). Има и 
трети случай на кръстови-
щето между село Тънково и 
Слънчев бряг, където пиян 
шофьор е предизвикал ката-
строфа. Неговият автомо-
бил също е отнет. На след-
ващия ден още трима в 
Бургас, Несебър и Поморие 
останаха без автомобили. 
Двама заради алкохол и един 
след употреба на канабис.

Административният 
ръководител на Районна 

прокуратура – Бургас про-
курор Мария Маркова обоб-
щи новите промени в НК.

„Въведоха се нови проме-
ни във връзка с това, че освен 
наказанието „лишаване от 
свобода“ и глобата, която 
беше предвидена, към насто-
ящия момент се предвижда 
и отнемане на МПС, което 
е послужило като средство 
за извършване на престъпле-
нието, когато то е собстве-
ност на извършителя, или 
неговата равностойност, 
когато собствеността на 
автомобила е на трето 
лице. Въведе се и наказател-
на отговорност за лицата, 
които отказват изпробва-
нето с дрегер и даване на 
кръвна проба за употреба на 
наркотици или алкохол, 
когато веднъж вече са били 
наказани по администрати-

вен ред. В такива случаи 
лицата ще носят наказател-
на отговорност. Законода-
телят е предвидил, че от-
казът няма да бъде наказван, 
ако това се случва поради 
независещи от дееца причи-
ни. Наказанието е „лишава-
не от свобода“ до 6 месеца и 
глоба до 2000 лева“, посочи 
тя и продължи:

„Тук може би възникват 
много въпроси в цялото об-
щество. Запознала съм се с 
коментарите в социалните 
мрежи и в публикуваните 
статии. Да, все още обще-
ството не е наясно какво се 
случва с автомобилите, ко-
гато те са собственост на 
юридически или физическа 
лица, когато са обект на съ-
пружеска имуществена общ-
ност. Смятам, че ще бъде 
утвърдена една практика в 

най-скоро време, имайки пред-
вид, че само един ден е минал 
от тези промени. Към момен-
та имаме започнати няколко 
такива производства. Целта 
на тези изменения е превен-
цията, предвид многото 
образувани досъдебни произ-
водства и извършени престъ-
пления на управление на МПС 
с алкохол и наркотици“.

Отнетите возила ще са 
на паркинг на МВР

Старши комисар Калоянов 
заяви, че двете престъпления 
– шофирането след употре-
ба на алкохол и наркотици са 
латентни престъпления, 
скрити и изцяло зависят от 
обстоятелството дали 
органите на полицията са 
достатъчно активни и пра-
вят достатъчно на брой 
проверки, за да се установят 
този вид престъпления. 

„Разбирайте, че ако няма 
достатъчно проверки, това 
не означава, че няма доста-
тъчно водачи, които упра-
вляват след употреба на 
наркотици и алкохол“, уточ-
ни той.

В тази връзка директорът 
на ОДМВР – Бургас посочи, 
че от началото на годината 
до този момент образувани-
те досъдебни производства, 
били те бързи или по общия 
ред, са общо 609 по тези два 

2 НОВИНИ 11 – 17 АВГУСТ 2023 I 

Драконовски мерки. Полицията отнема автомобили
КОМЕНТАР

Ще надделее 
ли бъркането 
в джоба над 
тарикатлъка

Държавата обяви война на 
пияните и дрогираните 
шофьори с въвеждане на 
драконовски мерки. 

Не е като промените в 
новите текстове да нямат 
неясноти, защото са набързо 
скалъпени от законотвор-
ците. Така например още не е 
ясно какво се случва с 
фамилни автомобили, когато 
да речем дъщеря бъде хваната 
пияна в автомобила на баща 
си. По буквата на закона би 
следвало по-скоро да заплаща 
стойността му в глоба, 
отколкото да бъде отнет. 
Ясно е, че тепърва ще трябва 
да се изчистват такива 
неясноти.

Но да оставим това. Друг 
въпрос изниква. Колко ще са 
ефективни тези нови строги 
мерки? На пръв поглед би 
следвало да има една добра 
превенция, знаейки че може да 
останеш без автомобила си и 
нека си признаем – за много 
българи той е със статут на 
любовница. Грижат се 
по-добре и отделят повече 
внимание на колите си, 
отколкото на жените си. 

Нека обаче се сетим, че 
дълги години мисленето на 
болшинството от 
българите, които решават да 
се качат почерпени, или 
надрусани зад волана е: „Е, 
баш на мен ли ще се случи?“. И 
така докато не се случи. А 
при някои измеренията 
придобиват престъпни 
размери с повтаряне и 
потретване, пък докато не 
убият някого на пътя. 
Законът очевидно нямаше 
превантивна функция до 
момента.

Също така знаем, че има 
една хубава народна приказка, 
която описва прекрасно 
манията ни за тарикатлъци 
и искането все да минем 
метър. „Българинът разбира 
само когато му бръкнеш в 
джоба“. А какво по-голямо 
„бъркане в джоба“ от това да 
трябва да си закупуваш 
най-малкото нов автомобил, 
или пък още по-тежко – да 
изплащаш някой скъп фирмен 
камион, автобус, комбайн? 

Не можем да кажем коя от 
двете черти на народопсихо-
логията ни ще надделее. Рано 
е. Битката едва започва и 
предстои да видим коя 
страна е подредила по-добре 
тактически войниците си. В 
лицето на държавата 
полицията ще има огромната 
отговорност да следи зорко, 
т.е. с повече проверки на 
пътя за такива нарушители. 
Но гледайте на полицията 
като на 300-та спартанци на 
Леонид, а на пияните и 
дрогираните като на ордите 
на Ксеркс. Дано успеят. Пък 
знаем ли? Ако прекалено много 
автомобили  бъдат 
отнемани, то пък може 
най-накрая това пусто 
балканско мислене да се 
промени.

Да си пожелаем и 
неподкупни полицаи, защото 
със сигурност изтърваните 
на пътя и по седалки 
банкноти с различни 
номинали рязко ще се 
повишат.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

ДОНА МИТЕВА

Защо двете деца Божидар 
и Ани на 49-годишната 
Ваня Янакиева от Царево, 
срещу която е повдигнато 
обвинение за домашно на-
силие над момченцето, не 
са настанени в институция? 
Къде са службите за закри-
ла на детето, които тряб-
ва да защитават техните 
права? При положение че 
баща им е имал дело за до-
машно насилие, което е 
приключило 2020 година. И 
майката в момента е обви-
нена в насилие. Защо те не 
са настанени в защитена 
среда?

Тези деца, веднъж изо-
ставени от биологичните 
си родители, впоследствие 
осиновени от семейство, 
в което има насилие и сега 
те се прехвърлят от единия 
насилник към другия, ако се 
приеме, че и двамата оси-
новители са такива. Всич-
ко това на фона на проте-
стите и законодателните 
промени, които вървят за 
затягане на мерките срещу 
насилниците. Това са ло-
гични въпроси, които се 
задават след постановена-
та от Бургаския окръжен 
съд мярка „подписка“ за 
майката.  

Инцидентът е от 29 юли. 
Според сигнала до полици-

ята Ваня Янакиева е издър-
пала от купето на автомо-
бил, в който се е возела 
заедно с двете деца, мом-
ченцето и му е нанесла лека 
телесна повреда. Постра-
далото дете е разпитано в 
„синя стая“.

Бързото производство е 
обединено с друго досъдебно 
производство срещу май-
ката по сигнал, че по-рано 
тази година е оставила без 
надзор и грижа децата.

Ваня е с установена са-
моличност и с известен 
адрес, на който трайно 
пребивава. Не е осъждана и 
срещу нея няма други не-
приключени наказателни 
производства. Пред съда тя 

е категорична, че не е уп-
ражнявала насилие над де-
тето.

Докато при бившия ѝ 
съпруг, с когото са осино-
вили първо момченцето, 
после и момиченцето, не-
щата не стоят така. По 
данни на адвоката, защит-
ник на майката, той е осъден 
за домашно насилие през 2020 
година. Въпреки това деца-
та са при него.

Жената е атакувана 
заради имот

Според адвокат Недялка 
Божилова-Арабова има игра 
на връзки, обвързаности и 
зависимости и търсене на 

имотна облага, затова се 
атакува майката. „Жената 
е поставена пред атаки, а 
целта е да се вземат децата 
ѝ, оттам и къщата ѝ. На 
прицел е двуетажната къща, 
имот от майка ѝ и баща ѝ. 
Сред направена делба и 
наплащане от нейна страна 
на останалите, къщата е 
възложена на Ваня. Атаката 
от една страна е от нейна-
та племенница, дъщеря на 
покойния ѝ брат, и от 
друга – от бившия ѝ съпруг“, 
разказа адвокатката.

Твърденията на бившия 
съпруг са, че въпросният 
имот е и негов, защото е 
участвал в наплащането му 
по време на брака. 

Факт, който със сигурност 
не е от най-важните за съда, 
но пък от емоционална и 
човешка гледна точка има 
съществено значение и 
това, че този човек си е 
наел апартамент точно 
срещу къщата, където жи-
веят Ваня и двете деца. „Той 
непрекъснато ги следи. 
Опитахме се да докажем 
това, но отговорът е, че 
той е свободен гражданин 
и може да ходи където си 
иска. Обжалваме пред Окръ-
жен съд. Една малтретира-
на жена като излезе и види 
насреща си насилника, няма 
как да не се стресира, да не 
се изнерви“, обясни адвокат 

Арабова и допълни: „В мо-
мента има едно наказател-
но производство за блуд-
ствени действия срещу 
него, където децата не бяха 
изслушани, защото не били 
на подходяща възраст. 
Единствените, които са 
разговаряли по този въпрос 
с тях са вещите лица от 
София“, допълва адвокат 
Арабова.

Поведението на децата 
е коренно променено, те 
вече не наричат своята 
осиновителка мамо, те я 
наричат Ваня. Защо деца, 
които не познават друга 
жена като своя майка, след 
месец контакти с бащата 
осиновител, поведението 
им е променено, се питат 
хора, които познават си-
туацията.

„Момченцето бие моми-
ченцето от месец, откакто 
ходи при баща си. Момичен-
цето не иска да ходи там. 
Обяснението му е, че преди 
да осиновят нея, той е бил 
много по-щастлив“, разказ-
ва адвокатката за ситуа-
цията, заради която Ваня 
е обвинена в насилие. Това е 
и била причината майката 
да слезе от автомобила и да 
ги разтърве.

Както и да свърши сагата 
в съда, остава висящ въпро-
сът със съдбата на двете 
деца.

Битка на осиновители в Царево прерасна в домашно насилие
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текста от Наказателния 
кодекс. Те са със 100 повече 
отколкото през миналата 
година за същия период. 

На въпрос на „Черноморски 
фар“ дали полицията е дос-
татъчно добре обезпечена 
кадрово за по-масови провер-
ки, той отговори:

„Сами виждате, че имаме 
немалко увеличение спрямо 
миналата година. В крайна 
сметка това е проблем, кой-
то след себе си може да дове-
де до много по-сериозни по-
следствия, включително и до 
отнемане на човешки живот. 
С внимание изслушах всички 
ваши въпроси, но тези зако-
нодателни промени са насо-
чени към лица, които извърш-
ват престъпления в крайна 
сметка. Голямата част от 
хората няма да попаднат в 
тази категория. Сигналът, 
който е дал законодателят 
е, че вече има по-тежки нака-
зания. Ние като изпълнител-

на власт, заедно с Прокура-
турата ще спазваме закона. 
Да, разполагаме с достатъчно 
сили и колегите ще бъдат 
много активни в тази посока. 
Те не са и спирали и резулта-
тите го показват. През 
летния период са командиро-
вани служители от „Пътна 
полиция“ от вътрешността 
на страната, с автомобили 
и технически средства. Как-
то добре знаете, предвид 
факта, че имаме активен 
летен сезон, този вид прес-
тъпления рязко се увеличават“.

Началникът на КАТ Пламен 
Николов потвърди готов-
ността на служителите му 
за повече проверки.

Среща, инициирана от 
окръжния прокурор на Бургас 
Георги Чинев, съвместно с 
полицията е проведена още 
в понеделник. На нея са обсъ-
дени начинът и редът на 
действие на прокуратурата 
и полицията при установя-

ване на подобни случаи.
С влизането на новите 

промени в сила изникна и 
въпросът къде полицията ще 
съхранява отнетите превоз-
ни средства.

„Те ще са на паркинги, соб-
ственост на МВР, където има 
охрана. А в момента уговаря-
ме и допълнителни места, 
където също ще са под охрана. 
Към този момент няма да 
имаме проблеми с този аспект. 
По отношение на репатри-
рането на автомобили има 
възможности както чрез 
общински репатриращи ав-
томобили, така и с частни 
фирми, за което се заплащат 
разноски в досъдебното про-
изводство“, категоричен бе 
старши комисар Калоянов.

Разкриват лаборатория 
за изследване на кръвни 

текстове

Друга важна стъпка, пред-

приета от директора, е 
разкриването на лаборатория 
за изследване на кръвни те-
стове в Бургас, за да се скъсят 
максимално сроковете. Той 
изрази надеждата си, че то-
ва ще се случи със сигурност.

Важно допълнение бе на-
правено от прокурор Мар-
кова, че и чуждестранни 
граждани и автомобили, ре-
гистрирани в други държави, 
също ще подлежат под уда-
рите на закона. 

„Законодателят е предви-
дил и такова наказание по 
делата с мигрантите. Там 
също имаме отнемане на ав-
томобила, послужил за из-
вършване на престъплението, 
независимо от това дали е на 
чужд гражданин, то също се 
отнема в полза на държавата. 
Ние сме длъжни да изпълня-
ваме закона такъв какъвто 
е“, каза тя.

Прокурор Маркова комен-
тира и случая с пияния шофьор 

на камион. Според нея по 
всяка вероятност ще бъде 
привлечен като обвиняем 
заради високото количество 
алкохол. Тя уточни и че 
според текста в закона, на 
съда не се дава избор дали да 
отнеме дадено превозно 
средство, с което водач е 
шофирал в пияно или дроги-
рано състояние, а че даже е 
задължително. 

„Тук вече е въпрос на до-
казване на собствеността. 
Ако не е собственик, следва 
да бъде внесена съответната 
равностойност на този ав-
томобил. Предполагам, че 
става въпрос за левова рав-
ностойност на пазарната 
цена. Това неминуемо ще 
доведе до много разходи в 
едно досъдебно производство 
и необходимостта от допъл-
нителни експертизи именно 
за установяване равностой-
ността на автомобила и 
безспорно доказване на соб-

ствеността. Отново заявя-
вам, че това е с цел превенция 
и искаме обществеността 
да е наясно, че законодателят 
взима крупни мерки да се 
преустанови самоволното 
управление и карайки всеки 
един гражданин да се замисли 
дали след като употреби 
алкохол или наркотици да 
седне зад волана, защото 
неминуемо може да последват 
много по-тежки престъпления, 
на каквито сме свидетели“, 
заяви тя.

Потвърдено бе и че отне-
тите автомобили в полза на 
държавата ще подлежат на 
разпродажба на търг чрез 
НАП. 

Дали сега с тези промени 
ще зачестят опитите за 
подкуп на полицаи, старши 
комисар Калоянов заяви, че 
те и сега не са малко и касаят 
най-вече случаи за алкохол и 
наркотици, или превозване 
на мигранти.

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

През седмицата започ-
наха вътрешнопартийни-
те номинации в ДПС, нау-
чи „Черноморски фар“. За 
две седмици трябва да са 
ясни предложенията, кои-
то след това да бъдат 
изпратени на Централно-
то оперативно бюро и 
одобрени от там. 

За първи път вътре в 
партията се очаква да 
няма само по една номина-
ция, и то за ключови общи-
ни, където движението е 
винаги силно и печели от 
раз.

Така вече се говори за три 
номинации за кмет на Руен, 

освен досегашния Исмаил 
Осман. В определени фейс-
бук групи се появи и името 
на настоящата депутат-
ка Фатме Рамадан. Името 
ѝ бе потвърдено от об-
ластния лидер Ахмед Сю-
лейман, като той също е 
сред номинираните. 

В Сунгурларе битката 
ще е между три-четири 
имена, които ще бъдат 
разисквани на събрания.

В Айтос обаче ДПС все 
още няма конкретна стра-
тегия и на събранието там 
общинската структура 
ще решава кое е по-пече-
лившо – дали да издигне 
кандидат, или да подкрепи 
друг. 

Започват номинациите  
за кметове в ДПС –  
ще има ли нови имена за 
Руен, Сунгурларе и Айтос

Активистите на движението по време на регистрацията на 
листата за депутати през пролетта. Сред тях има имена, 
които ще бъдат номинирани за кметове              ФОТО: АВТОРЪТ

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

„Продължаваме промя-
ната“ не пожела Бургас за 
местния вот, който се 
оказа, че не е интересен за 
партията град. Фактите 
говорят, че тихомълком 
формацията изкара позна-
тия и напълно очакван 
кандидат – Константин 
Бачийски, който на по-
следните местни избори 
не успя да се пребори за 
кмет. На поредните ня-
колко парламентарни 
вота той е водач на лис-
тата на „Продължаваме 
промяната“, но на послед-
ните бе победен по префе-
ренциален вот от Димитър 
Найденов от ДБ. Още 
тогава стана ясно, че 
битката ще е между два-
мата и кой да бъде номи-
ниран за кандидат-кмет 
от коалицията.

В съобщение до медиите, 
и то в неделния ден, ста-
на ясно, че Националният 
съвет на „Продължаваме 
промяната“ издига за 
кандидат Константин 
Бачийски и така национал-
ната коалиция ПП-ДБ в 
Бургас за местните избо-
ри наесен няма да прора-
боти.

Според зачестилите 
публичните изяви на де-
путата Димитър Найде-
нов се очертава той да е 
кандидатът на „Да, Бъл-
гария“ за местния вот. 
Найденов се активизира, 
а и е човекът, който ре-
довно разчита на директен 

контакт с избирателя.
За съветническата лис-

та на ПП „Продължаваме 
промяната“ борбата се 
очертава да бъде интерес-
на. За нея „Продължаваме 
промяната“ ще се коалира 
със СЕК – партията ман-
датоносител на ПП „ПП“ 
за първите ѝ парламентар-
ни избори, към коалицията 
ще се добавят най-веро-
ятно „Зелено движение“, 
както и земеделците с 
адвокат Момчил Момчи-
лов, научи „Черноморски 
фар“.

Не е ясно сглобката 
колко съветнически места 
ще им донесе, след като 
имената на „Промяната“ 
са непознати, а единстве-
ните разпознаваеми лица 
от местния парламент са 
на СЕК. 

Преди седмица трябва-
ше структурата да под-
реди съветническата си  
листа, но до последно се 
спореше под каква форму-
ла да се редят листите, 

на кои места ще бъдат 
хората на ПП „ПП“ и на 
кои на СЕК.

Така общинската кон-
ференция остана за тази 
неделя.

За челните места имат 
амбиции хора, които са 
малко познати на офици-
алната публика, но пък ще 
имат претенции, че са 
носители на новото и че 
ще застанат срещу ста-
туквото.

Според източници на 
„Черноморски фар“ в пър-
вите места ще искат да 
се наредят общинският 
лидер на ПП „ПП“ д-р 
Мартин Кръстев, място 
ще намери един от бивши-
те седесари Дончо Златев. 
Досегашният общински 
съветник Красимир Калу-
дов, който е член на „Про-
дължаваме промяната“, 
също може би ще е на 
челните места. Да попад-
нат напред желание имат 
и близките около Бачийски 
– Стоян Царев, заместник-

председател на СЕК, екс-
депутатът Христо Си-
меонов, Станислав Иванов, 
който се води негов съ-
ветник, както Бисер Ру-
симов от ОЗБГ. Един от 
малко работещите съвет-
ници – Иван Иванов, също 
би следвало да е сред пър-
вите 10. За място ще се 
бори и Росен Топкаров, 
който влезе в Общинския 
съвет след като Констан-
тин Бачийски стана депу-
тат.

Вотът ще е електронен 
– с приложение, в което 
всеки ще посочи своите 
фаворити за листата, а 
алгоритъм ще обобщи 
резултатите и ще даде 
окончателна подредба, 
след като всеки един е 
гласувал.

Засега е ясно, че т. нар. 
лабораторни политици 
не са наясно с реалната 
политика, но поне имат 
огромно желание да са в 
нея.

„Промяната“ не пожела Бургас 

Така изглежда-
ше коалиция-
та ПП-ДБ на 

изборите през 
пролетта, 

най-вероятно 
знакови лица 
от нея тръг-
ват за мест-
ния вот  един 

срещу друг
ФОТО: АВТОРЪТ
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Културно наследство. Тържествата са посветени на 40 години от вписването на 
града в листата на ЮНЕСКО

15 август, празникът на Несебър – 
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

В нощта на празника 
на Несебър жителите и 
гостите на града ще 
съпреживеят и споделят 
зареждащите емоции от 
тридневната програма 
по случай честванията 
на Голяма Богородица, 
които по традиция ще 
кулминират в нощта на 
15 август с впечатляващо 

3D светлинно шоу на 
крепостните стени и 
грандиозен пиро-музика-
лен лазерен спектакъл.

Тази година чествани-
ята на празника на най-
красивия български град 
са посветени на юбилей-
ната четиридесета го-
дина от вписването на 
Несебър в листата на 
ЮНЕСКО със световните 
културни обекти от 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

В средата на лятото бе 
открит обновеният фер-
мерски пазар в ж.к. „Младост“ 
в Новия Несебър. 

След извършена цялост-
на реконструкция обектът 
предоставя на производи-
телите на земеделска про-
дукция от региона и на 
купувачите повече удобства 
и полезна площ за търговска 
дейност.

В резултат на рекон-
струкцията на пазарното 
пространство значително 
са подобрени условията за 
пласмент на селскостопан-
ска стока. Новата площад-
ка е разширена и заравнена. 
Търговските клетки са 
увеличени на 10 броя, като 
всяка една от тях е снаб-
дена с електричество. 
Пазарът е включен във ВиК 
мрежата, а за удобство на 
търгуващите е изградено 

сервизно помещение. Но-
вата покривна конструк-
ция – тип козирка, обхваща 
цялостно търговската 
площ и заедно с монтира-
ния в задната част на 
обекта „гръб“, осигуряват 
работата на пазара при 
всякакви метеорологични 
условия. Осветлението е 
решено с LED енергоспес-

тяващи тела с оптимален 
ефект на полезно действие. 
На площадното простран-
ство пред пазара са разчер-
тани паркинг клетки за 
клиентите, които ще 
ползват свободен режим 
на престой за определен 
времеви период.

По предложение на тър-
говците пред пазара се 

монтира ограничителен 
парапет и се търси решение 
за затваряне на обекта в 
неактивните часове от 
денонощието. 

Пазарът, съществуващ 
в ж.к. „Младост“ повече 10 
години, е създаден, за да 
даде възможност на ферме-
рите от региона да предла-
гат своята стока пряко, без 

борсово посредничество, 
при директен контакт с 
купувачите.

Община Несебър има из-
градена политика и дългого-
дишна традиция в подкрепа 
на производителите на 
екологично чисти фермерски 
продукти и е ангажирана в 
развитието на преките 
взаимоотношения между 

местните производители 
и гражданите на Несебър. 
Натрупаният през години-
те значителен опит показ-
ва, че директният контакт 
между фермер и потребител 
способства за по-добрите 
условия на търсене и пред-
лагане и постигане на кон-
курентни цени на селско-
стопанските стоки.

Обновеният фермерски пазар отвори врати 

Още в първия 
работен ден 
той бе посе-
тен от кмета 
на общината 
Николай Дими-
тров, който 
пожела на про-
изводителите 
и потребите-
лите успешна 
дейност и 
взаимно полез-
ни търговски 
отношения
ПРЕСЦЕНТЪР  
ОБЩИНА НЕСЕБЪР 

МАКСИМ МОМЧИЛОВ

Погледнеш ли Заповед 
№2820, съгласно указ №7 
от 23 май 1934 г. на ми-
нистъра, която гласи: 
„Определям нови наиме-
нования на населените 
места в Царството, 
указани в тук приложе-
ните списъци, които 
съставляват неразделна-
та част от настоящата 
ми заповед“.

Заповедта от Минис-
терството на вътреш-
ните работи и народното 
здраве е подписана от 
Петър Мидилев на 9 август 
1934 г. Заповедта е обна-
родвана в „Държавен 
вестник“, бр. 109 / 14 август 
1934 г.

Широко разпространен 
е митът, че преименува-
нето е заслуга на прави-
телството на министър-
председателя Кимон 

Георгиев, дошло на власт 
на 19 май 1934 г. Вярно е, 
че заповедите са подписа-
ни от министъра Петър 
Мидилев, Министерство 
на вътрешните работи 
и народното здраве, но 
подготовката на този 
процес е започнала много 
по-рано.

Какво се случва в Несе-
бър? На 14 август 1934 г. 
град Месемврия е преиме-
нуван на град Несебър. От 
12.05.1934 до м. юни 1934 
г. Христо Харизанов е 
освободен като председа-
тел на Тричленната ко-
мисия в Месемврия, а от 
20.11.1934 до 15 юли 1936 
г. Христо Христов е на-
значен за кмет, градът 
вече носи името Несебър, 
като при преброяването 
през 1934 г. населението 
възлиза на 2026 граждани*.

Вписването на Несебър 
на 14 август 1934 не се е 
състояло церемониално, а 
преименуването на град 
Месемврия в град Несебър 
в Царство България нико-
га не е било чествано 
официално, но все пак през 
м. октомври представи-
телна група се е снимала 
пред портата с новия 
надпис – табела: Несебър. 

Представената заповед, 
която показваме, е в ек-
земпляр единствен.

* Новият кабинет пред-
приема незабавни действия: 
Търновската конституция 
е отменена, Парламентът 
е разпуснат, общинското 
самоуправление е ликвиди-
рано.

На 13 юни 1934 г. е издаде-
на Наредба-закон, с която 
всички политически партии 
и организации се забраняват, 
а имуществото им се кон-
фискува. Наредбата влиза 
в сила на следващия ден.
Изпълнителната власт ще 
се осъществява посредством 
правителствени декрети 
със законова сила.

Никога Несебър не е бил честван за град официално

Заповед №2820, съгласно указ 
№7 от 23 май 1934 г., обнарод-
вана в „Държавен вестник“, 
бр. 109 / 14 август 1934 г.

Петър Мидилев    ФОТО: АРХИВ

В празнична-
та нощ отно-
во ще се чуят 
изпълненията 
на ВГ „Морски 
звездички“
ФОТО: ОБЩИНА 
НЕСЕБЪР

През м. ок-
томври 1934 
г. представи-

телна група 
се е снимала 

пред портата 
с новия над-
пис-табела: 

Несебър
ФОТО: АРХИВ



О Б Я В А

На основание чл.44 ал.2 от ЗМСМА, чл.14 ал.1 и ал.7 от 
ЗОС, чл.19 ал.1, чл.23 ал.1 и чл.86, ал.1 от Наредбата за 
придобиване, управление и разпореждане с общинско 
имущество и в изпълнение на Решение №1122/18.04.2023г. 
на Общински съвет – Поморие и във връзка със Заповед 
№РД-16-1328/07.08.2023г. на Кмета на Община Поморие

Е ОТКРИТА ПРОЦЕДУРА ПО ПРОВЕЖДАНЕ 
НА ПУБЛИЧЕН ТЪРГ

с явно наддаване по реда на глава седма от Наредба №1 за 
реда за придобиване, управление и разпореждане с общин-
ско имущество за отдаване под наем на обекти – общинска 
собственост за срок от пет години при цени, съгласно Та-
рифа за базисните цени за отдаване под наем на общински 
обекти със стопанско и административно предназначение, 
както следва:

I. Предмет:
1. Три помещения – за здравни кабинети с площ 27 кв. 

м, находящи се в едноетажна сграда – публична общинска 
собственост с идентификатор 00833.501.228.8  по кадас-
тралната карта на гр. Ахелой, одобрени със заповед РД-18-
60/15.09.2006г. на изпълнителен директор на АГКК, изгра-
дена в УПИ III, кв.11 по плана на гр. Ахелой, актувана с АПОС 
№6780/27.02.2020г., при граници на помещенията: от се-
верозапад – зъболекарски кабинет, от североизток – външен 
зид, от югоизток – помещение, от югозапад – коридор, с 
начална тръжна цена 87,75 лв. на месец, без вкл. ДДС.

2. Помещение – лекарски кабинет на площ от 28 кв. м, 
в двуетажна сграда – публична общинска собственост, по-
строена в УПИ VIII, кв.20 по плана на с. Бата, актувана с 
АПОС №1527/18.12.2000г. със ЗП 250 кв. м, при граници на 
помещението: от изток – зъболекарски кабинет ; от юг – 
външен зид; от запад – помещение; от север – коридор, с 
начална тръжна цена 72,80 лв. на месец, без вкл. ДДС.

3. Помещение – за лекарски кабинет на площ от 32 кв. 
м в сграда – публична общинска собственост с идентифи-
катор 35033.501.668.1   по КК и КР на гр. Каблешково, 
одобрени със заповед №РД-18-37/27.07.2015г.,  УПИ II, кв. 
50 по плана на гр. Каблешково, актувана с АПОС №6485/13.02.2019 
г., със ЗП 158 кв. м при граници на помещението: от изток 
– стълбище и аптека; от юг – външен зид; от запад – чакал-
ня;  от север – външен зид, с начална тръжна цена 104,00 
лв. на месец, без вкл. ДДС.

4. Помещение за лекарски кабинет  на площ от 10 кв. м, 
в едноетажна, масивна сграда с идентификатор 00271.501.159.1 
по КК и КР на с. Александрово, одобрени със заповед РД-
18-133/15.07.2022г. на изпълнителен директор на АГКК, 
застроен  УПИ XI, кв.12  по плана на с. Александрово, акту-
вана с АПОС №7216/22.03.2023г., със ЗП 184 кв. м при 
граници на помещението: от изток – външен зид; от юг – 
външен зид; от запад – коридор; от север – външен зид, с 

начална тръжна цена 26,00 лв. на месец, без вкл. ДДС.
5. Помещение – лекарски кабинет с площ 14,40 кв. м на 

втори етаж на триетажна сграда с идентификатор 57491.501.687.1 
по КК и КР на гр. Поморие, одобрени със заповед №РД-18-
36/29.04.2009г. на изпълнителен директор на АГКК със ЗП 
1231 кв. м, актувана с АПОС №6135/09.05.2017г., при 
граници на помещението: от изток и от север външен зид, 
от юг коридор от запад лекарски кабинет, с начална тръжна 
цена 74,88 лв. на месец, без вкл. ДДС.

6. Помещение – зъболекарски кабинет с площ 18,87  кв. 
м в сграда, находяща се в УПИ IX, кв.10  по плана на с. 
Дъбник, актувана с АПОС №4523/24.10.2008г., при граници 
на помещението: от североизток – помещение, от северо-
запад помещение, от югозапад външен зид, от югоизток 
външен зид, с начална тръжна цена 36,80 лв. на месец, без 
вкл. ДДС.

7. Помещение – зъболекарски кабинет  на площ от 28 
кв. м, в двуетажна сграда, построена в УПИ VIII, кв.20 по 
плана на с. Бата, актувана с АПОС №1527/18.12.2000г. със 
ЗП 250  кв. м, при граници на помещението: от изток – стъл-
бище; от юг – външен зид; от запад – лекарски кабинет; от 
север – коридор, с начална тръжна цена 72,80 лв. на месец, 
без вкл. ДДС, с начална тръжна цена 72,80 лв. на месец, без 
вкл. ДДС.

8. Три помещения – за лекарски кабинет на площ от 45 
кв. м в сграда – с идентификатор 35033.501.668.1 по КК и 
КР на гр. Каблешково, одобрени със заповед РД-18-
37/27.07.2015г. на изпълнителен директор на АГКК, УПИ II, 
кв. 50 по плана на гр. Каблешково, актувана с АПОС 
№6485/13.02.2019г., при граници на помещението: от изток 
– външен зид; от юг – външен зид; от запад – кабинет; от 
север – стълбище, с начална тръжна цена 146,25 лв. на 
месец, без вкл. ДДС. 

9. Помещение – здравен кабинет с площ 43,99 кв. м, 
находящo се в едноетажна сграда – Медицинска служба и 
Аптека, публична общинска собственост, построена в УПИ 
VIII, кв.7 по плана на с. Горица, актувана с АПОС №4865/14.01.2010г., 
при граници от север и запад външен зид, от изток манипу-
лационна, от юг външен зид и санитарен възел, с начална 
тръжна цена 114,37 лв. на месец, без вкл. ДДС.

10. Помещение – за зъболекарски кабинет на площ от 
14 кв. м в сграда – публична общинска собственост с 
идентификатор 35033.501.668.1 по КК и КР на гр. Каблеш-
ково, одобрени със заповед РД-18-37/27.07.2015г. на из-
пълнителен директор на АГКК, УПИ II, кв. 50 по плана на гр. 
Каблешково, актувана с АПОС №6485/13.02.2019г., със ЗП 

158 кв. м при граници на помещението: от изток – чакалня; 
от юг – външен зид; от запад – външен зид; от север – ко-
ридор, с начална тръжна цена 45,50 лв. на месец, без вкл. 
ДДС.

11. Помещение за аптека с площ от 50 кв. м, находящо 
се на първи етаж на двуетажна сграда, публична общинска 
собственост с идентификатор 35033.501.668.1 по КК и КР 
на гр. Каблешково, одобрени със заповед РД-18-37/27.07.2015г. 
на изпълнителен директор на АГКК,  актувана с АПОС 
№6485/13.02.2019г, при граници: от североизток и югоиз-
ток – външен зид, от северозапад – стълбище, от югозапад 
– помещение, с начална тръжна цена 162,50 лв. на месец, 
без вкл. ДДС.

12. Помещение за зъболекарски кабинет с площ 16,80 
кв. м в едноетажна сграда, публична общинска собственост 
изградена в УПИ XIX, кв. 7 по плана на с. Порой, актувана с 
АПОС 6438/16.11.2018г. и АОС№6654/03.06.2019г за по-
правка на АПОС 6438/16.11.2018г, при граници на помеще-
нието; от три страни външен зид и от изток – коридор, с 
начална тръжна цена 43,68 лв. на месец, без вкл. ДДС.

13. Помещение за продажба на закуски с площ 12 кв. 
м, находящо се на първи етаж, на сграда – публична общин-
ска собственост, с идентификатор 35033.501.197.1 по КККР 
на гр. Каблешково, УПИ I кв.36 по плана на гр. Каблешково, 
актувана с АПОС №2327/17.07.2003г., с начална тръжна 
цена 45,00 лв. на месец, без вкл. ДДС.

14. Помещение за продажба на закуски с площ 16 кв. м 
във фоайето на ОУ „Хр. Ботев“, гр. Ахелой – сграда, публич-
на общинска собственост с идентификатор 00833.501.558.1 
по кадастралната карта на гр. Ахелой, одобрени със заповед 
РД-18-60/15.09.2006г. на изпълнителен директор на АГКК, 
УПИ II, кв.11 по плана на гр. Ахелой, актувана с АПОС 
№322/17.08.1999г, с начална тръжна цена 60,00 лв. на 
месец, без вкл. ДДС.

15. Част от имот – публична общинска собственост, 
разположен във фоайето на едноетажна сграда с идентифи-
катор 00833.501.228.8 по кадастралната карта и кадастрал-
ните регистри на гр. Ахелой, УПИ III, кв.11 по плана на гр. 
Ахелой, актуван с АПОС №6780/27.02.2020г. с площ 1 (един) 
кв. м за разполагане на един брой терминално устройство, 
с начална тръжна цена 150,00 лв. на месец, без вкл. ДДС.

16. Едноетажна сграда – за търговска дейност, находяща 
се в гр. Каблешково с идентификатор 35033.501.197.2 по 
Кадастралната карта и кадастралните регистри на гр. Каб-
лешково, одобрени със заповед РД-18-37/27.07.2015г. на 
изпълнителен директор на АГКК, актувана с АЧОС 

№7025/31.03.2022г., УПИ I, кв.36 по регулационния план на 
гр. Каблешково, със ЗП 45 кв. м при граници на сградата: от 
четири страни външен зид, с начална тръжна цена 225,00 
лв. на месец, без вкл. ДДС.

II. Депозит за участие в търга в размер на 10% от го-
дишния наем на обекта без ДДС.

 Банкова  сметка  за  внасяне  на  депозити : 
IBAN:BG02UNCR70003317000103; BIC:UNCRBGSF, “УНИКРЕ-
ДИТ БУЛБАНК” АД, филиал Поморие.

III. Утвърждавам тръжна документация, която се по-
лучава в центъра за административно обслужване на Общи-
на Поморие, гише №3 срещу представена квитанция за за-
купена тръжна документация от касата на Община Поморие, 
до 16.00ч. в размер на 20.00 лв. /без вкл. ДДС/, в срок до 
30.08.2023г. /05.09.2023г. за втората дата на търга/.

IV. Определям: Дата за провеждане на търга – 01.09.2023г. 
от 10.00 ч. в залата на Община Поморие. Срок за подаване 
на документи за участие в търга до 17.00ч. на 30.08.2023г.,  
в центъра за административно обслужване на Община По-
морие, гише №3.

Стъпката на наддаване е 10% от началната тръжна цена.
Когато до участие в търга е допуснат само един кандидат, 

той се обявява за спечелил търга, при условие, че е потвър-
дил началната тръжна цена, увеличена с една стъпка.

V. Право на участие: за да бъдат легитимни участници-
те в публичния търг трябва да са юридически и физически 
лица, вписани в Търговския регистър или Регистър Булстат, 
като представят на комисията:  

– заявление за участие в търга, подадено в деловодство-
то на Община Поморие; 

– документ за платен депозит; 
– документ за закупена тръжна документация;  
– копие от нотариално заверено пълномощно, когато 

лицето участва чрез пълномощник /оригинала се представя 
в деня на търга, заедно с лична карта на упълномощеното 
лице/.

– декларация от участника, че е запознат с вида и със-
тоянието на имота

– декларация за съгласие с проекта на договора
– декларация за обработка и съхранение на личните 

данни
При неспечелен търг, участниците подават заявление до 

кмета на общината в центъра за административно обслуж-
ване на Община Поморие, гише №1, в което посочват бан-
кова сметка за възстановяване на внесения депозит. 

При неявяване на кандидати за търга, същият ще се 
проведе на 08.09.2023г. от 10.00ч. на същото място при 
същите условия. Документите за втора дата на търга ще се 
приемат до 17.00 ч. на 05.09.2023г. в центъра за админи-
стративно обслужване на Община Поморие, гише №3. 

ОТ АДМИНИСТРАЦИЯТА
За справки отдел „Общинска собственост, транспорт и 

управление на проекти“
Община Поморие, тел: 0596 2 58 45

общочовешко значение. 
Денят е посветен и на 
жителите на общината, 
чието единомислие, 
единодействие, упо-
ритост и само-
чувствие на-
прави пътя 
към призна-
н и е т о  н а 
Несебър като 
носител на 
уникална ис-
торическа и кул-
турна ценност 
възможен.

В концертна-
та програма по 
случай празника 
на града участие 
ще вземат любими 
на българската пуб-
лика изпълнители 
и състави. Сред тях 
изпъкват имената 
на обичаните от 
вече няколко поко-
ления българи: 
Кичка Бодурова, 
легендарната рок 
група „Фондацията“, Дър-
жавния фолклорен ансам-
бъл „Филип Кутев“. За 
най-малките Общината е 
организирала весел детски 
празник в Южния парк с 
артистите на „Цирк 
Балкански“, а в празнична-
та нощ публиката на 
Артиум център ще чуе 
изпълненията на младите 
таланти на ОДК – ВГ 
„Морски звездички“. В 
празника на Несебър и 
тази година се включва 
обичаният и много попу-

лярен несебърски наро-
ден певец Данислав Кехай-
ов, чийто меден глас 
разнася славата на българ-
ския фолклор по целия 
свят. Подгряваща група 
на голямата сцена в праз-
ничната нощ ще бъде 
бургаската рок формация 
FOUR, която е наложила 
авторитета си на несе-
бърската сцена.

15 август е денят, в 
който православната 
църква чества един от 
най-големите празници 
в своя календар – Успение 

Богородично.   
И тази година чудо-

творната несебърска 
икона на Божията майка 
ще бъде изнесена за по-
клонение извън стените 
на храма. Литийното 
шествие ще мине по 
улиците на Стария град 
в предпразничната вечер, 
а на сутринта на 15 август 
в църквата „Успение 
Богородично“ ще бъде 
отслужена традицион-
ната Света литургия.

Ритуалът по издигане 
на националния флаг на 
България по повод чест-
ванията на Светата 
майка и празника на Не-
себър и тази година ще 
бъде изпълнен с участи-
ето на курсанти на во-
енноморските сили от 
база „Атия“.

Тържествата в 
празничната нощ 
ще бъдат беля-

зани с ефектно 
и вълнуващо 
дрон шоу, 
предста-
вящо по-
редица 
от инте-
ресни цвет-
ни фигури и сим-
воли в небето над 
Стария Несебър.

Малко преди два-
надесет часа във 
вечерта на 15 август 
крепостните сте-
ни ще оживеят под 
заревото на хиляди 
прожектори и лазе-

ри с 3d mapping и свет-
линното шоу, разказващо 
истории за възход, градеж 
и победи, за символи на 
вяра и надежда.

Вечерта ще приключи 
с грандиозна заря. Свет-
лините ще изригнат, за 
да осветят залива с пищ-
на палитра от цветове 
и отблясъци. Зарята 
отново е връхна точка 
на празника на Несебър 
– събитието, което за-
винаги ще остане в па-
метта на всеки, решил да 
сподели радостта, емо-
цията и еуфорията от 

най-хубавата 
нощ в най-
стария от 
живите бъл-
гарски гра-
дове.
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магия от музика, танц и светлина

13 август

21:00 часа Амфитеатър 
„Жана Чимбулева“
Концерт на народния певец 
Данислав Кехайов и приятели 

14 август

Храм „Успение Богородично”
18:00 часа Вечерно богослу-
жение 
19:00 часа Литийно шествие
21:00 часа Амфитеатър 
„Жана Чимбулева“ 
Празничен поздравителен 
концерт за гражданите на 
Несебър с участието на 
Кичка Бодурова 

15 август

09:00 часа Храм „Успение 
Богородично”
Тържествена света 
литургия, отслужена от 
епископ Иротей

10:30 часа Пред крепостни 
стени
Ритуал по издигане на 
националния флаг 

18:00 часа Южен парк
Детски празник с Цирк 
„Балкански“

20:30 часа площад „Жулиета 
Шишманова“
Концерт на ВГ „Морски 
звездички“ при ОДК – Несебър 

21:00 часа Амфитеатър
Концерт на Държавен 
фолклорен ансамбъл „Филип 
Кутев“

21:00 часа Крепостни стени 

Концерт на група FOUR

Концерт на група „Фондаци-
ята“

Дрон шоу

Светлинно шоу

3D Mapping

Пиро-музикален спектакъл

Програмата за честванията 
15 август – Успение Богородично

Група FOUR

Кичка Бодурова

Данислав Кехайов



Ренесанс на Френската гимназия в Бургас 
ДОНА МИТЕВА

Всяка година изборът на 
училище след седми клас е 
изпитание за родители и 
ученици. Принципно офи-
циален рейтинг на учили-
щата у нас няма. За сметка 
на това сред родителите 
циркулират всевъзможни 
класации за нарочени за най-
добри училища. Има и та-
кива, където балът е най-
висок и местата се запълват 
още от първо класиране или 
ако остават незапълнени 
бройки, те са по-малко от 
пръстите на едната ръка. 

В Бургас безспорни фаво-
рити са Профилирана 
природоматематическа 
гимназия „Академик Никола 
Обрешков“ и Немска езико-
ва гимназия „Гьоте“. 

Любопитен факт е това, 
че за математическия про-
фил на Немската балът е 
по-висок от този на Мате-
матическата, макар и с 
много малко: 437.5 срещу 
437.25. Но не трябва да се 
забравя, че балът във всяко 
училище се формира по 
различен начин. Например 
в Математическата той 
се формира от оценката по 
БЕЛ плюс утроената оцен-
ка по математика от НВО, 
докато в езиковите гимна-
зии се прави от удвоените 
оценки от двата изпита на 
външното оценяване. 

Най-високият, максима-
лен бал, който започва от 
500, е при кандидатстване-
то за четирите паралелки 
математика и информати-
ка в Математическата. А 
в Немската за паралелката 

немски и английски език – с 
математика и информати-
ка.

Според родители на 
бургаски ученици, за които 
лятото около кандидат-
стването след седми клас е 
горещо, има ренесанс при 
Профилираната гимназия 
за романски езици „Георги 
Стойков Раковски“. Тя е 
много предпочитана и на-
пример паралелката с ис-
пански и английски изпре-
варва по успех и търсене 
паралелките на Английска-
та гимназия. В столицата 
Испанската гимназия е 
най-предпочитана тази 
година. 

Донякъде това може да 
се обясни с факта, че много 
българи работят в Испания 
и хвалят на свои близки и 
познати тамошния начин 
на живот. И от чисто 
прагматична гледна точка 
е добре да се знае отлично 
този език, ако децата ще се 
насочват към работа или 
обучение при близки в тази 
европейска държава. 

Специално за бургаското 
езиково училище може да се 
подчертае, че добрата ра-
бота на бившата дирек-
торка Радостина Георгиева, 
която от средата на лято-
то вече е в пенсия, и отлич-
но създадените контакти 
с Испанското посолство, а 
също така и с френски кул-

турни институти дава 
плод и повишава интереса 
към училището. 

Родители чертаят 
светло бъдеще  

в чужбина за 
наследниците си след 

получаване на диплома 
от Профилираната 

гимназия за романски 
езици „Георги Стойков 

Раковски“

Сред родителите се ши-
ри мълвата, че от различни 
образователни центрове 
както от Франция, така и 
от Канада – онази част, 
където се говори френски, 
изпращат свои емисари тук 
и те подбират ученици и 
им осигуряват обучение в 
чужбина, както и допълни-
телни курсове по езика. 

Дори родители на току-
що приети в паралелка с 
френски вече мечтаят за 
мига, когато наследникът 
ще се дипломира и ще по-
тегли за Френска Канада, 
където го чака добър живот 
и професионална реализация.

А сред учениците, които 
са предпочели това бургаско 
учебно заведение върви 
твърдението, че там е 
„по-лабаво и не се учи тол-
кова много както в Немска-
та“. Комбинацията на език 
с предприемачество също 
блазни родители и деца, 

както и съчетанието френ-
ски и английски език или пък 
испански и френски.

Сред предпочитаните 
паралелки на Английската 
гимназия е тази с графичен 
дизайн, английски и немски 
с биология и здравно обра-
зование, химия и опазване 
на околната среда. Екзотич-
на е паралелката английски 
и китайски, заедно с ком-
пютърните технологии.

По време на обучението 
пък по данни от инспекто-
рата има много ученици, 
които са кандидатствали 
и учили в друго училище и 
в определен момент реша-
ват да се преместят в 
Английската гимназия. 
Доказателство, че гимна-
зията продължава да е сред 
водещите.

Трудно е с математиче-
ска точност да се кажат 
най-предпочитаните па-
ралелки, защото има още 
един фактор. Това е най-
ниският бал за момче и 
момиче на последните 
приети в тях. Някъде но-
жицата е много малко 
отворена, а другаде разли-
ката между първия и по-
следния влязъл е голяма.

За никого не е тайна, че 
разслоението в родното 
школо е много голямо и 
повтаря социалното та-
кова. Резултатите на 
тези училища, които са в 

челните редици, се разли-
чават в пъти от онези, 
които са на опашката, 
където и педагогическите 
състави треперят до по-
следно дали ще съберат 
ученици, за да не бъдат 
закрити паралелки.

Застрашена от закрива-
не на този етап е новата 
паралелка – „Природни 
науки“ на училище „Димчо 
Дебелянов“. След второ 
класиране има записани 
само 7 ученици и липсващи 
19, но това не означава още 
нищо, защото предстоят 
трето и четвърто класи-
ране. В Морското висят 
паралелки, в Автото също 
има липса на желаещи. 

Като се има предвид, че 
броят на завършилите 
седми клас и броят на мес-
тата в гимназиите за 8 клас 
е почти равен, със сигурност 
по Механизма за приобща-
ващо образование голяма 
част от учениците ще 
бъдат издирени. Друг е 
въпросът дали те или пък 
техните родители по една 
или друга причина не са 
решили, че се приключва с 
образованието след седми 
клас. Или пък онези, които 
по друга причина до момен-
та не са участвали в класи-
рането, могат да се включат 
в избора сега.

Все още нищо не е окон-
чателно решено, защото 
записването на приетите 
ученици на трети етап на 
класиране приключи на 1 и 
2 август.

Обявяването на записа-
лите се ученици и броят 
на незаетите места след 
трети етап на класиране 
се извърши до 4 август. 
Следва подаване на доку-
менти за участие в чет-
върти етап на класиране, 
което е планирано за 7 – 8, 
а резултатите ще бъдат 
обявени до 10 август. За-
писването на класираните 
ученици е 11 – 14 август.
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Желание. Училището е сред предпочитаните от седмокласниците тази година

За кампанията по кан-
дидатстване след 7 клас 
потърсихме за коментар 
началника на Регионалното 
управление на образование-
то – Бургас Петя Петрова, 
която обясни различните 
класирания и подаване на 
документи така: 

„Преди първо класиране 
имаме 2 закрити паралелки 
– това са „Малък и среден 
бизнес“ в СУ „Христо Ботев“ 
в квартал „Черно море“, 
Бургас и „Електрообзавеж-
дане на производството“ 
в Карнобат, в Професио-
налната гимназия по селско 
стопанство.

За първи етап на класи-
ране са подадени 3992 заяв-
ления, от които 1547 са по 
интернет. Некласираните 
ученици са 185.

826 деца са подали заяв-
ления за участие във втори 
етап на класиране и запаз-
ване на мястото им, ако не 
могат да се придвижат на 
по-предно желание. Некла-
сираните ученици са 156 
след приключването на 
втория етап.

От 4160 места в гимна-

зиите има записани 3699.
От записаните насочени 

от комисията за СОП и 
хронични заболявания са 53 
ученици и такива над Дър-
жавния план-прием – близ-
наци или сираци, още 27.

За трети етап има 151 
заявления, подадени по 
интернет.

За четвъртия етап има 
341 свободни места в 62 
паралелки.

Закриването на паралел-
ки, ако има такова, ще 
стане след четвъртия етап.

Петя Петрова, 
началник на РУО:

Преди първо класиране 
имаме две закрити 
паралелки в областта

„
За първи етап на 
класиране са 
подадени 3992 
заявления, от 
които 1547 са по 
интернет

Петя Петрова

Първият уче-
бен ден винаги 

е вълнуващ, 
особено ко-

гато той е в 
Профилирана-

та гимназия 
за романски 

езици „Георги 
Стойков 

Раковски“
 ФОТО: ПГРЕ „Г. С. 

РАКОВСКИ“

На тържестве-
на церемония на 
08.05.2023 г. в за-
лата на Област-
на управа Бургас 
126 зрелостници 
на НЕГ „Гьоте“ 
получиха своите 
немски езикови 
дипломи. Тези 
дипломи са едно 
от нещата, 
които правят 
гимназията 
предпочитана
ФОТО: НЕГ „ГЬОТЕ“

„Комплексен онкологичен 
център – Бургас” ЕООД

На основание чл.90 от Кодекса на труда, 
във връзка с чл.68,ал.7 от ЗЛЗ обявява 
конкурс за следните  длъжности:

Началник Отделение по медицинска 
онкология при „Комплексен онкологичен 

център – Бургас” ЕООД

Кандидатите да отговарят на следните  
изисквания:

1. Да притежават образователно-квали-
фикационна степен „Магистър” по медицина.

2.  Да притежават придобита специалност 
„Медицинска онкология“ и не по-малко от 5 
години стаж след придобиването й.

Необходими документи :
1. Заявление за участие в конкурса  до 

Управителя на „КОЦ-Бургас” ЕООД
2. Автобиография
3. Диплом за завършено образование
4. Диплом за придобита специалност
5. Документи за допълнителна квалифи-

кация
6. Удостоверение за трудов стаж
7. Свидетелство за съдимост
8. Разработен проект на тема Стратеги-

ческа концепция за управление и развитие 
на Отделение по медицинска онкология  за 

тригодишен период.

Етапност за провеждане на конкурса:
Първи етап – проверка на представените 

документи за съответствие с обявените из-
исквания за участие.

Втори етап- оценка на представените 
проекти.

Трети етап – събеседване с кандидатите 
по представените проекти .

Документите се приемат в отдел” Личен 
състав” на „КОЦ-Бургас” ЕООД в срок 30 
дни от публикуване на обявата  в местния 
печат.

Проекта се представя в запечатан плик.
За справки  тел.: 056 859 804

ОБЩЕСТВЕНО ОБСЪЖДАНЕ НА ПРОЕКТ ЗА ЧАСТИЧНО 
ИЗМЕНЕНИЕ НА ОБЩ УСТРОЙСТВЕН ПЛАН НА ОБЩИНА СРЕДЕЦ

„СРЕДЕЦ СОЛАР БГ“ ЕООД съобщава на всички заинтересовани 
лица, че на основание чл.127, ал. 1 от ЗУТ ще се проведе обществе-
но обсъждане на  Проект за частично изменение  на Общ устройствен 
план (ОУП)  на община Средец, засягащо землищата на с. Дюлево, с. 
Светлина, с. Орлинци и с. Суходол.  Материалите и схемите към про-
ектното предложение са на разположение на интересуващите се 
граждани в сградата на Община Средец и са публикувани на интернет 
страницата й. Общественото обсъждане ще се проведе в Кметството 
на всяко отделно населено място, както следва: 

– с. Дюлево -  нa 23.08.2023 г. oт 10.00  чaca
– с. Светлина - нa 24.08.2023 г. oт 10.00  чaca
– с. Орлинци -  нa 25.08.2023 г. oт 09.00  чaca
– с. Суходол - нa 25.08.2023 г. oт 13.00  чaca



ИНТЕРВЮ НА  
МЕДИЯ НАБЛЮДАТЕЛ

– Г-н Едрев, кои са по-
следните проекти на те-
риторията на община 
Айтос?

– През тази година изпъл-
няваме проекти по европей-
ски и национални програми 
и обекти, планирани в капи-
талова програма – 2023. Един 
от последните проекти, 
които приключихме, е за 
благоустрояване и реновация 
на Спортната зала към ста-
диона в Айтос“, на стойност 
468  621 лв. Айтос има две 
спортни зали, и двете вече 
са реновирани и предлагат 
отлични условия за спорт. 
Тази година успешно при-
ключи и изпълнението на 
проект „Вътрешно преу-
стройство на кафе-аперитив 
в Общинския комплекс „Алея 
на занаятите“, в Посети-
телски център. Проектът 
е във връзка с развитието 
на туризма на територия-
та на общината и е на 
стойност 233 507 лева.

Изпълняваме проект за 
реконструкцията на улич-
ното осветление в града, за 
улици „Братя Миладинови“, 
„Софроний“, „Щерю Русев“, 
„Богориди“, „Вардар“, „Рай-
на княгиня“, „Н. Рилски“, 

„Дядо Стойно“, „Д-р Павлов“ 
гр. Айтос. Продължаваме с 
ремонтите на уличните и 
тротоарните настилки на 
тези и други градски улици.

Айтос е една от осемте 
общини в област Бургас, 
които изпълняват проект 
за реконструкция и рехаби-
литация на подземна ин-
фраструктура и водопро-
водни съоръжения. Проектът 
е сред най-мащабните в 
България с финансиране по 
ОП „Околна среда“. Общи-
ят размер на инвестицията 
е 459 000 000 лева. Част от 
него е Проект „Реконструк-
ция на ВиК мрежата на град 
Айтос“, който се изпълня-
ва през това лято и е на 
стойност 9  633  845 лв. 
Продължаваме и дейност-
ите по проект „Закриване 
и рекултивация на общин-
ско депо“. Инвестицията 
е за 3 200 000 лв.

Изпълнява се проект за 
реконструкция на улиците 
„Арда“ и „Христо Кърджи-
лов“ в Айтос, финансиран 
по ПРСР, на стойност 
408 882.84 лв. Тази година се 
радваме и на чисто ново 
Инфекциозно отделение в 
„МБАЛ – Айтос“ ЕООД, с 
финансиране по проект 
„Укрепване капацитета на 
болничната мрежа за реакция 

при кризи“ на Министерство 
на здравеопазването, инвес-
тицията е за 308  138 лв. 
Отделението обслужва 
пациенти от четири об-
щини. Приключихме и вто-
рия проект по Програмата 
за Трансгранично сътруд-
ничество, за опазване на 
околната среда, съвместно 
с администрацията на Од-
рин. Тече процедура по 
проект „Обзавеждане и 
оборудване за читалищата 
на територията на общи-
на Айтос“, и по проект за 
укрепване капацитета на 
социалните услуги.

В момента изпълняваме 
проекта за изграждане и 
реконструкция на улици с 
прилежащи паркоместа в 
Емировския квартал, по 
сключено споразумение за 
финансиране с МРРБ, на 
стойност 3  166  000 лв. В 
ход е изпълнението на  
голям социален проект –  
„Грижа в дома“, на стойност  
636 476 лв. 

Извършваме улични ре-
монти в населените места 
и в града, осигурено е фи-
нансиране за ремонти и 
изграждане на паркинги, 
благоустрояване на още 
квартали, детски площадки 
и зони за отдих. Много са и 
обектите, заложени в капи-

таловата програма. Ще е 
трудно да изброя всички 
проекти, които са приклю-
чени през тази година и по 
които продължаваме да 
работим. Имаме добра 
проектна готовност, по-
дали сме за одобрение и 
финансиране десетки про-
ектни предложения. Послед-
ното подадено проектно 
предложение на стойност 
1  799  994,62 лева е за „Из-
граждане и осигуряване на 
ефективно функциониране 
на Младежки център в Об-
щина Айтос“.

– Каква е перспективата 
пред средните по големина 
общини като вашата, за 
да станат те по-атрак-
тивни за граж-
даните?

– Перспекти-
вата са повече 
одобрени об-
щински проекти 
по оператив-
ните програми 
през новия програмен пери-
од. Повече допълнителни 
средства за инфраструк-
турни проекти. Защото, 
вижда се, че в година като 
тази, на бюджета не може 
да се разчита. Градът и 
населените места в общи-
ната могат да станат „по-
атрактивни“ за гражданите, 

ако следваме иска-
нията на самите 
граждани. А те са 
за асфалтирани 
улици и нови 
тротоари,  за 
добра зелена ин-
фраструктура, 
за реновиране на 
старите сгра-
ди, обекти 
и съоръ-
жения и 
изграж-
дане на 

нови, за обновяването на 
паркове и градини. Което 
означава по-добра среда и 
условия на живот за хората. 
И ние го правим, но исти-
ната е, че все още много 
работа ни предстои. Сани-
рани са всички училища и 
детски градини, реновирана 
е старата спортна база и 
се изграждат нови спортни 
съоръжения, напълно обно-
вени са сградите на авто-
гарата и жп гарата, изцяло 
реновирани и обзаведени са 
две болнични отделения, 
сградата и кабинетите на 
Медицинския център в 
Айтос, напълно обновени 
са три читалищни сгради, 
разширяваме мрежата от 
предлаганите социални 
услуги. Важен акцент са 
ремонтите на уличните, 
тротоарните настилки, 
на уличното осветление, 
доброто сметосъбиране и 
сметоизвозване. Така че, 
лично за мен, перспектива-
та е – постигнатото да се 
надгражда нонстоп, и то 
във всяка общинска сфера.

– Кое от направеното 
от Вас и Вашия екип Ви е 
особена гордост?

– Това е все едно да кажем 
с кое от децата си се гор-
деем. Горди сме с всяка 
улица, с всяко кътче в об-
щината, които сме се оп-
итали да преобразим през 
последните 12 години. Със 
стотиците дръвчета, 
които сме засадили на но-
вите тротоари. Бих Ви 
казал, че се гордеем с проек-

та за изграждане и рекон-
струкция на улици с приле-
жащи паркоместа в един от 
големите квартали на града 
– Емировския. Но ако за 
първи път сте в Айтос, 
като бивш спортист, пър-
во бих ви завел в реновира-
ната спортна зала на град-
ския стадион, където 
тренират децата и млади-
те хора на Айтос. Модерна, 
красива – такава, каквато 
я мечтаеха спортистите 
от моето поколение. Бих 
ви завел и в пречиствател-
ната станция за отпадъчни 
води на Айтос, която от-
крихме през 2020 г. Най-ма-
щабният проект, който 
Айтос е реализирал в своята 
най-нова история. 

Горди сме с резултата и 
от най-малките проекти 
– детските площадки и 
зоните за отдих в града и 
населените места. Няма как 
да не сме горди с всички 
обновени градски и селски 
улици, които бяха ренови-
рани през последните годи-
ни, с новите съвременни 
условия за доболнична помощ 
в МЦ І ЕООД – Айтос, с 
двете напълно реновирани 
и обзаведени болнични от-
деления в МБАЛ – Айтос. С 
обновени читалищни сгра-
ди в селата, и с прекрасните 
айтоски тридневни фол-
клорни празници „Славееви 
нощи“, които тази година 
имаха 54-о издание. Горди 
сме с община Айтос, която 
има потенциал да се обно-
вява и развива... 

Надграждаме постигнатото
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Кметът Васил Едрев за последните проекти и за перспективите пред общината

ВАСИЛ 
ЕДРЕВ –  
кмет на 
община 
Айтос

Една от основните градски улици „Братя Миладинови“ – с нови улич-
ни и тротоарни настилки, ново осветление и новозасадени дръвчета

И ул. „Софроний“ е изцяло обновена

По общински проекти е осигурено финансиране за реконструк-
цията на още три улици в града – „Димитър Благоев“ (на сним-
ката), „Даме Груев“ и „Зюмбюл“

След реконструкцията на 
покрива на МЦ І ЕООД – 

Айтос, в който бяха 
инвестирани четвърт 

милион лева, преобразена 
беше и сградата отвъ-

тре. Айтозлии имат мо-
дерна доболнична помощ 

– основно ремонтирани 
и обзаведени са всички 

кабинети и помещения в 
медицинския център
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ТД „Чудни скали”  
ще празнува Деня на 

туриста в обновената 
хижа „Здравец”

В края на м. август 
една от най-старите 
хижи в м. Къркатлъка 

край с. Тополица – х. „Здра-
вец“, ще отвори врати 
изцяло реконструирана и 
новообзаведена.

Новият наемател си е 
поставил нелеката задача 
да изненада с новата визия 
на „Здравец“ членовете на 
туристическо дружество 
„Чудни скали“, собственик 
на хижата, тъкмо в Деня 
на туриста – 27 август. 

НП

Хижата е 
неузнава-

ема – с още 
един етаж, 

ремон-
тирана и 

обзаведена 
отвътре, и 
облицована 

отвън
ФОТО: 

ИВАН ВЪЛЕВ

Никола Тесла и Мерилин 
Монро могат да бъдат изо-
бразени и чрез триъгълници. 
Това доказаха учениците в 
деветите класове на СУ 
„Никола Й. Вапцаров“, Айтос. 
Като част от обучението 
си по математика те рабо-
тиха по този творчески 
проект под ръководството 
на учителя си по математи-
ка Жасмина Проданова. 

Идеята за това начинание е 
учениците да надникнат отвъд 
видимото в математиката и 
да установят от собствен 
опит, че всичката природна 
красота на нашата Вселена 
носи у себе си математиката.

Всички произведения могат 
да бъдат разгледани и на 
живо във фоайето на първия 
етаж в училището.

НП

Мерилин 
Монро

ФОТО: 
УЧИЛИЩНИ 

МЕДИИ

Изкуство в триъгълници

Проект на насоки за 
кандидатстване по 

първия приоритет на 
Програма „България – 

Турция 2021-2027“ е обявен 
за обществено обсъждане

За обществено обсъжда-
не е публикуван разрабо-
теният от Управляващия 
орган на Програма „България 
– Турция 2021-2027“ пакет 
с насоки за кандидатства-
не по Приоритет 1 „Щадящ 
околната среда трансгра-
ничен регион“.

Целта е да се идентифи-
цират проектни предло-
жения, които биха допри-
несли за насърчаване на 
енергийната ефективност, 
намаляване на емисиите на 
парникови газове и за под-
крепа на прехода към кръ-
гова, основаваща се на 
ефективно използване на 
ресурсите икономика.

Допустимите дейности 
включват инвестиции за 
намаляване на емисиите на 
парникови газове и потреб-
лението на енергия през 
целия жизнен цикъл на 
промишлеността, което 
може да стане чрез замяна 
на старо оборудване с ново, 
по-енергийно ефективно. 
Подкрепа ще получават 
също инвестиции за енер-
гийна ефективност на 
сграден фонд на предприя-
тия, когато в тях се из-
вършват производствени 
процеси. Сред допустими-
те дейности са също обмен 
на ноу-хау, добри практи-

ки и информация в областта 
на енергийната ефективност. 
Бенефициентите ще могат 
да изпълняват и мерки за 
насърчаване на кръгови 
производствени процеси 
чрез дейности, които са 
свързани с покупка на тех-
нологично оборудване и 
разработване нови бизнес 
модели.

Предвижда се максимал-
ната финансова помощ за 
всеки бенефициент да е до 
200  000 евро, която ще е 
изцяло безвъзмездна. До-
пустими кандидати по 
този приоритет на про-
грамата ще бъдат микро-, 
малки и средни предприятия, 
които са регистрирани и 
извършват дейност в сек-
тора на производството 
или услугите в трансгра-
ничния регион.

Заинтересованите стра-
ни могат да подават свои-
те коментари, подкрепени 
с конкретни предложения 
за ревизия на коментирани 
текстове по документите, 
в срок до 4 септември 2023 
г.  на адрес: JShaskovo@mrrb.
government.bg.

 Проектът на насоки на 
кандидатстване е публи-
куван на интернет стра-
ницата на МРРБ, в секция 
„За обществено обсъждане“.

17:47:09 ч. гр. София, 
ул. „Св. св. Кирил и 

Методий“ 17-19, 
тел. 02/9405430, 

e-mail: 
press@mrrb.government.bg, 

www.mrrb.bg

Възможност за 
безвъзмездно финансиране 
на микро-, малки и средни 

предприятия

Обмен между училищата 
партньори по проект 

Creating inclusive learning 
environment for students 

with special needs

Осем ученици и трима 
педагогически специалисти 
от СУ „Никола Й. Вапцаров“ 
участваха в Дейност С5 
(краткосрочна дейност за 
обмен на групи ученици) по 
Програма „Еразъм+“ на Ев-
ропейския съюз в град Тир-
навос, Гърция. Дейността е 
свързана с обмен между 
училищата партньори по 
проект Creating inclusive 
learning environment for students 
with special needs.

След посрещането във 
Втора Тирнавоска гимназия 
и приветствието на дирек-
тора Николаос Портезис, 
домакините представиха 
фолклорна програма. Учени-
ците, по групи, участваха в 
дейности за сплотяване и в 
творчески занимания, насо-
чени към улесняване на уче-
нето. По-късно всички групи 
посетиха местна грънчарни-
ца и участваха в работилни-
ца за изработване на пред-

мети от глина.
Един от дните на визи-

тата в Гърция беше посветен 
на игрите, а целта – подо-
бряване на паметта, задър-
жане на вниманието и съсре-
доточаването. Последваха 
посещения на Ентомологичен 
музей в град Волос и някои 
основни забележителности, 
на Етнографския музей на 
Лариса и творческа работил-
ница на тема „По следите на 
тирнавоската щампа“. След 
Центъра за дигитален показ 
на историята и културата 
на Метеора, групата посети 

манастира „Преображение 
Господне“ – най-големият 
от действащите манасти-
ри на Метеора, град Трикала 
и историческата част на 
град Лариса.

Особено интересни за 
партньорите бяха дейност-
ите за учене в Joist Innovation 
Park в град Лариса, където 
учениците се занимаваха с 
роботика, перспектива, а 
накрая участваха в запис на 
студийно видео. Спомени 
събраха и в Общинската га-
лерия на Лариса, където се 
проведе творческа работил-

ница за опознаване на цвето-
вете. А в Историческия 
музей групата пътешества 
от праисторическите вре-
мена до днешни дни в исто-
рията на Лариса и околност-
та. Особено емоционална 
беше дружеската вечер, ор-
ганизирана от домакините 
с традиционни местни ястия 
и много музика и танци.

За вапцаровци този обмен 
беше важно образователно 
преживяване с възможност 
да разбират по-добре своите 
съученици с образователни 
затруднения.

Образователни преживявания в Тесалия

Проект 2020-1-PL01-KA229-081947_3 Creating inclusive learning environment for students with special needs е финансиран 
с подкрепата на Европейската комисия. Тази публикация [съобщение] отразява само личните виждания на нейния 

автор и от Комисията не може да бъде търсена отговорност за използването на съдържащата се в нея информация.

Партньори                      ФОТО: СУ „НИКОЛА ВАПЦАРОВ“, АЙТОС Важно е да познаваме традициите си

Непринуден разговор на английскиВ грънчарницата – толкова прилича на нашата в „Генгер“



Силно айтоско участие 
на Arapya Beach Volley 2023

III11 – 17 АВГУСТ 2023

Представителите на ВК „Айтос“ играха с хъс за победа 

БРАНИМИРА НИКОЛОВА

Много добро и силно 
представяне на Arapya 
Beach Volley 2023 от 

всички айтозлии, които 
взеха участие в един от 
най-престижните турни-
ри по плажен волейбол през 
това лято.

Турнирът се проведе в 
три последователни дни 
на големия плаж на къмпинг 
„Арапя“ и беше изпълнен с 
много забивки, положител-
ни емоции, игри и награди. 
В него участие взеха 20 
мъжки и 4 дамски двойки. 

Представителите на 
волейболен клуб „Айтос“ 
(Мариян Маринов, Йоан 
Маринов, Пламен Маринов, 
Стоян Кънев, Али Пехливан, 
Благой Благоев, Димитър 
Киряков, Иван Тенев и Ге-
орги Георгиев) играха с хъс 

за победа, а айтоската 
агитка спечели всички ос-
вежителни награди за най-
шумна публика. 

Всички участници с 
носталгия си спомниха, как 
и в Айтос се провеждаха  
турнири по плажен волей-

бол от далечната 2009 го-
дина на игрището в град-
ската градина, което през 
м. август събираше много 

любители на волейбола. С 
надежда традицията да 
бъде възстановена, ВК „Ай-
тос“ благодари на органи-

заторите на Arapya Beach 
Volley и на всички добро-
волци за незабравимите 
срещи, спомени и емоции.

„АЙТОС-

АВТОТРАНСПОРТ“ ЕООД 

ГРАД АЙТОС
Търси да назначи двама 

шофьори за Автогара - Айтос.

Повече информация на тел. 

0879 29 77 22

О Б Щ И Н А   А Й Т О С

На основание чл.44, ал.1, т.1 и ал.2 от ЗМСМА, 
чл.35, ал.1 от Закона за общинската собственост 
и чл.81 от Наредба за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинско имущество, 
във връзка с Решение №590 на Общински съвет 
Айтос, обективирано в Протокол №45 от заседание 
на ОбС-Айтос, проведено на 30.05.2023г. и заповед 
№РД-08-601/09.08.2023г. на Кмета на Община Айтос       

О Б Я В Я В А:
1. Публично оповестен конкурс на недвижим 

имот, актуван с Акт №5248/24.07.2018г. за частна 
общинска собственост, представляващ УПИ І 
(урегулиран поземлен имот първи) в кв.21Б (квартал 
двадесет и първи буква Б) по плана на гр.Айтос, 
целият с площ от 5270,23 кв.м (пет хиляди двеста и 
седемдесет цяло и двадесет и три стотни квадратни 
метра), отреден за „Пазар”, с граници на имота: 
изток-улица, запад-улица, север-улица и УПИ ІІ в 
кв.21б и юг-улица. 

2. Начална конкурсна цена в размер от 2 179 
860.00 лв. /два милиона сто седемдесет и девет 
хиляди осемстотин и шестдесет лева/, без ДДС.

3. Депозитът за участие в конкурса е в размер 
на 10 на сто от началната конкурсна цена, който се 
внася по банков път и следва да е постъпил по сметка 
на Община Айтос: ІBAN: BG 27BUІN95613300447527, 
BІC: BUІNBGSF „Алианц Банк България”АД, до 12.00 
часа на 08.09.2023г. 

4. Документацията за участие в конкурса се 
закупува в Центъра за административно обслужване 
(ЦАО), находящ се в гр.Айтос, ул.”Цар Освободител” 
№3, всеки работен ден от 8:30 до 17:00 часа.

5. Цената за закупуване на документацията 
за участие в конкурсната процедура в размер на 
100.00лв., без ДДС(невъзстановими) се заплаща 
в брой на касата на Община Айтос, в ЦАО, при 
закупуване на документацията.

6. Крайният срок за закупуване на документацията 
за участие в конкурса е до 16:00 часа на 07.09.2023г.

 7. Предложенията за участие в конкурса 
се подават лично от кандидатите или от техни 
упълномощени представители в надписан, запечатан, 
непрозрачен плик, с ненарушена цялост, всеки 
работен ден от 8:30 до 17:00 часа, в срок до 12.00ч. 
на 11.09.2023г.

Офертата на кандидата трябва да е изготвена с 
приложените образци и да е съобразена с решение 

№590 на Общински съвет – Айтос, прието по т.14 
от дневния ред на проведеното на 30.05.2023г. 
заседание (протокол №45).

 Ценовото предложение се поставя в отделен, 
непрозрачен, запечатан, с ненарушена цялост плик, 
който се поставя в плика с офертата.

8. Оглед на обекта, предмет на конкурса се 
извършва всеки работен ден до 12:00 ч. на 
11.09.2023г. след представяне на документ за 
закупена конкурсна документация и предварителна 
заявка най-малко един ден преди датата на огледа.

9. Дата и място за провеждане на конкурса – 
13.09.2023г. от 10.00 часа, в малката заседателна 
зала в Община Айтос, ул.”Цар Освободител”№3. 
Когато в посочения срок по т.7 от настоящата 
заповед постъпи само едно заявление за участие 
в конкурса, със заповед на Кмета на общината 
срокът за подаване на предложения за участие 
в конкурса ще се удължи с 15 дни. В този случай 
ако в допълнително дадения срок не постъпи друго 
предложение, конкурсът ще се счита за редовно 
проведен с участието на един кандидат. 

10. Утвърдена е конкурсна документация, както 
следва: заявление за участие – (Приложение №1); 
декларация за оглед на имота (Приложение №2); 
декларация за приемане условията на конкурса и 
проекто-договора за продажба(Приложение №3); 
декларация за съгласие за събиране, използване 
и обработване на лични данни (Приложение №4); 
декларация, че кандидатът не е лишен от право 
да упражнява търговска дейност, не е обявен в 
несъстоятелност, не е в производство по ликвидация 
и за липса на конфликт на интереси - приложение 
№5; декларация, удостоверяваща липсата на парични 
задължения към държавата и общината по смисъла 
на чл.162, ал.2 от ДОПК – (Приложение №6); 
декларация за произхода на средствата по чл.66, 
ал.2 от ЗМИП – приложение №7; декларация за 
минимални специфични изисквания – приложение №8; 
декларация по чл.85, т.3 от НРПУРОИ – (Приложение 
№9); ценово предложение (Приложение №10); копие 
от заповед за провеждане на конкурса; копие от 

скица на имота; копие от АЧОС №5248/24.07.2018г.; 
договор за продажба (проект).

11. МИНИМАЛНИ СПЕЦИАЛНИ ИЗИКВАНИЯ 
КЪМ УЧАСТНИЦИТЕ, ЗА КОЕТО ТЕ ПРЕДСТАВЯТ 
ПИСМЕНА ДЕКЛАРАЦИЯ:

  1.Да бъде изготвен проект за частично изменение 
на ПУП-ПРЗ за УПИ І в кв.21 Б по плана на гр.Айтос 
за промяна на предназначението на имота от „за 
пазар“ в „за обществено и делово обслужване“ с 
цел изграждане на обект за търговия, обществено 
хранене и битови услуги. Проектът за изменение 
на ПУП да се изготви и представи при спазване на 
следните градоустройствени показатели: К-плътност 
20% до 50%, К-интензивност <1.0, К озеленяване 
>10%, минимален брой паркоместа – 35бр. 
Проектът за изменение на ПУП да се представи 
съгласуван със специализираните контролни органи 
и експлоатационни дружества в срок до 4 месеца 
от датата на сключване на договора.

2.В 6 месечен срок от влизане в сила на ПУП-
ПРЗ по т.1 да се изготви и представи в Община 
Айтос проектна документация за реализиране на 
инвестиционното намерение, съгласувана със 
специализираните контролни органи и експлоатационни 
дружества с изготвен и представен доклад за оценка 
на съответствието на технически инвестиционен 
проект със съществените изисквания към строежите.

3.Участникът следва да представи референции, или 
други доказателства за финансовите възможности 
за изпълнение на инвестиционното намерение. 

4.Да се завърши строителството на обекта и да 
се въведе в експлоатация в 24 (двадесет и четири) 
месечен срок от датата на одобряване на проекта.

5.Да се предложи разкриване на  минимум  20 
(двадесет) работни места, след построяване на 
обекта в имота, предмет на продажба. 

6.Да се осигури предложения брой работни 
места по трудов договор в изградения обект и да се 
поддържат за срок не по-кратък от 5 (пет) години;

7.Да не се извършва промяна в предназначението 
на имота за срок от 25 (двадесет и пет) години от 
въвеждане на строежа в експлоатация.

12. УСЛОВИЯ НА КОНКУРСА, ПО КОИТО ЩЕ СЕ 
ОЦЕНЯВАТ ОФЕРТИТЕ:

Офертите, предоставени от участниците в конкурса, 
трябва да съдържат следните минимални условия:

1. Минимална конкурсна цена в размер от 
2 179 860.00 лева, без ДДС;

2. Брой осигурени работни места, след изграждане 
на обекта в имота, предмет на продажба,  не по-
малко от 20 (двадесет), които да бъдат поддържани 
за срок не по-кратък от 5 (пет) години.

13. КРИТЕРИИ ЗА ОЦЕНЯВАНЕ НА ОФЕРТИТЕ 
И НАЧИНА НА ОПРЕДЕЛЯНЕ НА ТЕЖЕСТТА ИМ В 
КОМПЛЕКСНАТА ОЦЕНКА:

Целта на конкурсната процедура е да бъде избрано 
икономически най-изгодното предложение, като 
класирането да се извърши на база следните критерии:

1. К1 –  Цена  (конкурсна  цена в лева, без 
ДДС) – не по-ниска от2 179 860.00 лева, без ДДС

Кандидатите получават от 1 до 90 точки.
Оценяването се извършва по формулата:
К1 = Ц  х 90
         Ц(макс.),
където Ц е предложената от кандидата цена, а 

Ц(макс.) е най–високата предложена такава.
Тежест на критерия: N1=0,9

2. К2 – Осигурен брой работни места, които ще 
бъдат поддържани за срок от 5 (пет) години – не 
по - малко от 20 (двадесет) работни места.

Кандидатите получават от 1 до 10 точки.
Оценяването се извършва по формулата:
К2 = Р  х 10
        Р(макс.),
където Р е предложеният от кандидата осигурен 

брой работни места, които ще бъдат поддържани, 
а Р(макс.) предложения най-голям брой осигурени 
работни места, които ще бъдат поддържани.

Тежест на критерия: N2=0,10

Комплексната оценка на предложенията на 
допуснатите кандидати, означена по-долу с К, 
се извършва по формулата: 

K= K1xN1 + K2xN2 
На първо място да бъде класиран кандидатът, 

получил най-висока комплексна оценка К.

ВАСИЛ ЕДРЕВ       /п/
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ 
КЪМ ГРАЖДАНИТЕ

Уважаеми граждани,
Не предоставяйте отпадъците си на лица (много често, с каруци или 

микробуси), които не притежават разрешително за транспортирането им. 
Доверявайки се на такива лица, Вие спомагате за създаването на нерегла-
ментирани сметища и замърсяване на околната среда.

Обръщаме се с апел към всички Вас - търсете услугите на фирми, които 
притежават разрешително за събиране и транспортиране на отпадъци.

Ако имате въпроси във връзка с транспортирането на отпадъци, 
звънете на тел. 0897 992 321, лице за контакти: Катя Иванова – Стар-
ши експерт, Дирекция „ТСУРР”, стая №6

Айтозлии са с опит от първенствата в градската градина
ФОТО: БРАНИМИРА НИКОЛОВА

ПОКАНА
за публично обсъждане на проекта за 

бюджет на Община Айтос за 2023г.

УВАЖАЕМИ  ГРАЖДАНИ НА ОБЩИНА АЙТОС,
Кметът на Община Айтос, на основание чл.84, 

ал. 6 от Закона за публичните финанси, отпра-
вя покана към жителите на общината, предста-
вители на бизнеса, НПО и всички заинтересо-
вани страни за публично обсъждане на 
проекта на бюджет за 2023г.

Материалите, представящи основните бю-
джетни показатели са публикувани на офици-
алния сайт на Община Айтос.

Публичното обсъждане ще се проведе на 
18.08.2023г. от 14:00 часа в Заседателната 
зала, находяща се в гр. Айтос, ул. ”Цар Ос-
вободител” №3.

Писмени становища и предложения по 
темата на обсъждането могат да се изпращат 
на адрес гр. Айтос, ул.”Цар Освободител” № 
3, да се депозират в Центъра за обслужване 
на гражданите в Община Айтос, както и на 
електронната поща на Общината – obshtina@
aytos.bg

Васил Едрев
Кмет на Община Айтос
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Танцът е магия за душата!

С „Шопски ритми” талантите на  
ТС „Тракийче” откриха Международния  

фолклорен фестивал в Тоскана
ОТ ИТАЛИЯ: СУЛТАНКА КАНЕВА

Водени от тази магия, 
танцов състав „Тракий-
че“ и танцов клуб „Генгер“ 

предприеха съвместно пъту-
ване за участие в Междуна-
родния фолклорен фестивал 
„Под небето на Тоскана“ в 
сърцето на Италия. Танцът 
събра ентусиасти от различ-
ни държави – горди бяхме, че 
и България е сред тях, пред-
ставяна от две айтоски 
фолклорни формации с ръко-
водител Росица Кавръкова. 

По пътя за нас гостопри-
емно отвори каменни порти 
хърватската столица Загреб 
и ето ни вече пред постро-
ената в готически стил вели-
колепна катедрала „Възнесение 
Богородично“ на хълма Каптол. 
Разходихме се по малките 
улички, насладихме се местни 
вкусотии. Посетихме и Све-
щената порта с иконата на 
Света Богородица, оцеляла по 
чудо след големия пожар. 
Поклонихме  се и запалихме 
свещ за благополучно приби-
ране в родината. 

Отправната ни точка е 
Флоренция и по-точно град-
чето Монтекатини Терме, 
известно с множество мине-
рални извори в Тоскана, зато-
ва и пресякохме Апенинската 
верига през множество туне-
ли. И ето ни в Монтекатини, 
притежаващ великолепни 
паркове и завладяваща архи-
тектура в готически и рене-
сансов стил, цъфнали олеандри 
и цветни лехи, където вечер 
можеш да се насладиш на ро-
мантична италианска музика. 
Тук е обичал да почива и Джу-
зепе Верди и тук е написал 
част от своята прочута 
„Аида“. Разходихме се и по 
калдъръмените улички на 
средновековното градче Мон-
текатини Алто, до което се 
стига с малко влакче – фуни-
куляр. 

Фестивал, като на фести-
вал – трескава подготовка, 
знамена, последни репетиции 
и задушевна, завладяваща 

атмосфера. Нашите моми, 
пременени с трептящи на 
снагите шопски литаци с 
китки в косите, а момците 
– с бели беневреци, украсени с 
черни гайтани, везани ризи, 
дълго бяло менте и стегнати 
пояси. 

Голямото дефиле, в което 
участваха фолклорни групи 
от над десет държави, започ-
на от потъналия в средизем-
номорска растителност парк 
на китното градче Монтека-
тини, премина през улиците, 
придружавано от многото 
гости на термалния град и 
завърши в центъра пред ка-
тедралата на специално из-
градена фестивална сцена.

Уверени в уменията си да 
танцуват на ритми от раз-
лични фолклорни области, 
ботевци под умелото ръко-
водство на хореографа Роси-
ца Кавръкова избраха да се 
представят на фестивала с 
„Шопски ритми“, подготвени 

с множество репетиции и 
любов към българското тан-
цово изкуство. 

Наша беше честта първи 
да открием фестивала на 
Тоскана. Както винаги се 
случва у нас и зад граница, 
танците на „Тракийче“ зав-
ладяха публиката с динамич-
ните си ритми и колоритни 
костюми. Всеки танц публи-
ката посрещаше с възторже-
ни аплодисменти, които 
стопляха сърцата ни. Много 
от туристите записваха с 
камери танците и след това 
се снимаха за спомен с нашите 
млади дарования. Междуна-
родната сцена обича динами-
ката и таланта. Не закъсня-
ха и наградите – серти- 
фикати и плакети, и разбира 
се – признанието на публика-
та. 

Танцът носи закодирана в 
себе си енергия, която се пре-
дава на публиката. 

Възхитени от танца на 

тракийчетата, организато-
рите на фестивала, сръбки-
ните Даниела Делич и Миляна 
Лукич възкликнаха: „Имате 
даровиту и добру, лепу децу“.

От името на децата и 
родителите сърдечно благо-
дарим на директора на СУ 
„Христо Ботев“ г-жа Пенка 
Кирязова, която с много любов 
обгрижва талантливите 
тракийчета.

И айтоските дами от 
танцов клуб „Генгер“ се пред-
ставиха блестящо с „Кръшно 
хоро“, облечени в тракийски 
носии. С прекрасно изпълнение 
те обраха аплодисментите 
на публиката.

Ден след фестивалната 
еуфория айтоските таланти 
предприеха заслужена разход-
ка до пищната Флоренция, 
кацнала на бреговете на река 
Арно. Със слушалки в ушите 
след екскурзовода се потапя-
ме във времето на Ренесанса, 
сред красиви площади с вели-

чествени катедрали. Накъ-
дето и да се обърнеш – заше-
метяваща архитектура, 
фонтани и неоготическата 
катедрала „Санта Мария дел 
Фиоре“.

На 50 километра от Мон-
текатини се издига величест-
вената наклонена кула на 
Площада на чудесата в град-
чето Пиза, където Галилео 
Галилей правил гениални екс-
перименти, Баптистерията 
и средновековната катедрала 
„Дуомо“.  

Не подминахме и роман-
тичния град Лука със средно-
вековни кули и малки площад-
чета, построени в романски 
стил, родното място на 
Джакомо Пучини. Пътят ни 
доведе до червената Болоня с 
красивия площад „Маджоре“, 
където се извисява базиликата 
„Сан Петрино“, фонтанът 
на Нептун и двете кули, 
символ на града. 

Благодарности и за прекрас-

ния екип на „Глобус ЕС“ с ръ-
ководител Емилия Георгиева, 
които ни предоставиха въз-
можността да обогатим 
мирогледа си и се насладим на 
готически площади, гранди-
озни катедрали, изящни 
статуи, ренесансови фонта-
ни и кули.

Тръгваме за България заре-
дени с прекрасни емоции и 
незабравими гледки, а пътят 
ни минава покрай пристанище 
Йезоло, как да не посетим 
приказната Венеция. Хайде, 
на корабчето, и вече порим 
вълните на венецианската 
лагуна. Ето го площад „Сан 
Марко“ с величествената 
базилика, Двореца на дожите, 
Моста на въздишките. Неза-
бравими разходки с гондоли 
по Канале Гранде – запечатахме 
прекрасни спомени с вкус на 
италиански сладолед. Мечти-
те ни се сбъднаха, магията на 
танца ни доведе до тези 
приказни места.

Независимо че не са играли 
официални срещи от близо три 
месеца, отборите на момиче-
тата и момчетата до 12 го-
дини на баскетболен клуб 
„Вихър“ – Айтос в началото 
на м. август показаха, че вла-
деят топката и могат да 
конкурират отбори на клубо-
ве с традиции и много успехи.

След невъзможността да 
участва в турнир „Посейдон“ 
в град Приморско, клубът 
успя да осигури по една кон-

тролна среща на отбора ни 
момчета до 12 години срещу 
отбора на БК „Черно море“ 
– Варна и на момичетата до 
12 години - с БК „Черноморец 
2014“ Бургас. „Много добра 
игра независимо от загубата 
и победата. Сега сме подгот-
вили срещи с отборите на БК 
„Черноморец Бургас“ и участие 
в турнира на БК „Свети Влас“, 
коментира трен ьорът Дечо 
Коешинов.

НП

Младите ни баскетболисти не почиват през август

Готови за дефилето

След аплодисментите

ТС „Тракийче“

С наградите                  ФОТО: СУЛТАНКА КАНЕВА

Коеши-
нов с 

момиче-
тата

Отборът 
на момче-

тата
ФТО: 

БК „ВИХЪР“ – 
АЙТОС
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Несебър е един от най-бързо 
развиващите се градове 

Николай Димитров, кмет:

-н Димитров, темата е Несе-
бър, защото градът празнува 
закрилницата си. С всяка из-
минала година той променя 
облика си, като прибавя важни 
придобивки за гражданите. С 
какво най-много се гордеете 
през последните месеци?

– Поводите ни за радост и 
удовлетворение от свърше-
ната работа през изминалата 
година са много. Последните 
месеци бяха свързани с изклю-
чително интензивна дейност 
по строителство на инфра-
структурни, спортни, и 
обекти с обществено предназ-
начение на територията на 
цялата община. Разгърнахме 
пълните си сили, за да компен-
сираме забавянето на строи-
телството, свързано с ниска-
та данъчна събираемост 
вследствие на пандемията.

Приключихме работата по 
изграждане на закритата 
спортна зала „Арена Несебър“. 
Съоръжението ще предоста-
ви възможност за целогодиш-
на спортна, тренировъчна и 
състезателна дейност. Обо-
рудвано е с мултифункцио-
нални уреди и е предназначено 
за практикуване на баскетбол, 
волейбол, хандбал, футбол на 
малки врати, както и на тре-
нировъчна дейност за спор-
тове, които не изискват 
специализирани съоръжения, 
като художествена гимнас-
тика и др. Съвсем наскоро 
открихме три ремонтирани 
с финансовата помощ на БФС 
игрища за мини футбол. С 
това общинската спортна 
инфраструктура претърпя 
значително развитие и бе 
допълнена с обекти, които ще 
донесат на града ни значител-
ни имиджови и, надяваме се, в 
бъдеще и финансови позити-
ви за местния бизнес. Нашата 
база представлява интерес за 
много клубове, които заявяват 
желание да организират тур-
нири и др. спортни събития 
и ние ще се възползваме от 
позицията си на град, предос-
тавящ възможност за спортен 
туризъм.

Съвсем наскоро открихме 
изцяло реконструирания фер-
мерски пазар в Новия Несебър. 
За този завършен проект и за 
цялостния ремонт на общин-
ската инфраструктура в ж. 
к. „Младост“ говоря с изклю-
чително задоволство, защото 
те са свързани с благоустро-
яването на най-стария жили-
щен квартал в Несебър и с 
възможността гражданите да 
се ползват с предимствата, 
които прясната селскосто-
панска продукция, предлагана 
на фермерския пазар, осигуря-
ва. Работим по многофунк-
ционалните сгради в селата 
Тънково, Оризаре и Баня, за-
вършваме крайбрежната алея 
с канализационен колектор Ф 
500 в гр. Обзор, приключихме 
строителството на две нови 
улици в Равда и реконструи-
рахме централната улица 
„Македония“ в селото. Ударно 
подменяме осветлението с 
енергоспестяващо на тери-
торията на всички населени 
места. И не на последно място 

ският контрол върху търго-
вци и неправилно паркирани 
коли?

– В много от случаите на 
нарушения при престой на 
МПС говорим за ситуации, 
които са комплицирани и не 
могат да бъдат решени с ка-
тегорично „спускане на бари-
ерата“ и отказ от достъп. По 
отношение на търговците 
мерки се вземат ежедневно. 
Разчитаме на личната отго-
ворност, но знаем, че наруше-
ния има.

– В средата на август е 
приет държавен бюджет и 
започва гласуване на общински 
бюджети, как се справяхте 
досега в тази ситуация?

– Имаме опит в управле-
нието на средствата. Аз 
много добре знам на какво са 
подложени колегите от ре-
сорните звена и разчитам на 
тях за правилното и баланси-
рано разпределение на постъ-
пленията в общинския бюджет. 
Именно управленският опит 
и натрупана институционал-
на мъдрост ни помагат да се 
справим в непредвидени ситу-
ации.

– Кои проекти не успяхте 
да реализирате в тази стран-
на политическа ситуация?

– Много от проектите ни 
са забавени, но ние не се от-
казваме да ги реализираме. При 
всеки удобен случай търсим 
начин, средства и възможност 
да работим за осъществяване 
на плановете си. Някои неща 
стават бавно, други се случват 
по план, за трети търсим 
партньорство. Навсякъде е 
така.

– Кръговото кръстовище 
на Кошарица – докъде достиг-
на проектът?

– Собственик на пътя е 
АПИ и решението дали ще се 
строи е на агенцията. Ние 

предложихме съдействие в 
рамките на нашите възмож-
ности и компетенция и не се 
отказваме да помогнем за 
решаване на казуса. Интересът 
на нашите граждани и гости 
и тяхната сигурност на пътя 
е много важен за нас и ние 
продължаваме диалога с дър-
жавните органи за намиране 
на решение не само за това 
кръстовище, но и за цялата 
отсечка на път А87 от све-
тофара на входа за Несебър до 
кръстовището Кошарица – 
Варна – Слънчев бряг.

– Брегоукрепването на 
крайбрежната зона между 
Равда и Несебър беше комен-
тирано с бивш министър. Ще 
бъде ли извършено при насто-
ящата държавна власт?

– Проектите за брегоук-
репване са стратегически и 
тяхната реализация не бива 
да бъде отлагана. В случая с 
крайбрежната зона Равда – 
Несебър говорим и за изграж-
дане на пешеходна панорамна 
алея между двете селища. 
Ползите от реализацията са 
много, както практически, 
така и естетически. Няма да 
се откажем и ще настояваме 
за осъществяване на планове-
те, които вече са в относи-
телно напреднал етап.

– Предизборната кампания 
чука на вратата, ще се кан-
дидатирате ли за нов мандат 
и под каква формула?

– Към този момент аз и 
моите колеги сме насочили 
вниманието си върху изпъл-
нението на инфраструктур-
ни обекти в цялата община и 
се стремим да приключим с 
набелязаните цели. Изборите 
наближават, но има доста-
тъчно време, в което трябва 
максимално да се съсредоточим 
в изпълнение на текущи про-
екти.

 Николай Кирилов Димитров е роден на 11.05.1965 г. 
 Основното си образование завършва в несебърското 
училище СОУ „Любен Каравелов“, а средното си образование 
– в Техникума по индустриална химия в гр. Бургас. 
 Завършва полувисше в Института по международен 
туризъм в гр. Бургас. 
 Висшето си образование завършва в Бургаски свободен 
университет (БСУ) със специалност „Икономика и управле-
ние на туризма“. 
 Защитава магистърска степен по „Публична и територи-
ална администрация“ във Варненския свободен университет 
„Черноризец Храбър“. По-късно защитава и магистратура 
по „Екология и опазване на околната среда“ в университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“ – Бургас, както и магистратура 
по „Международни отношения, международна политика и 
сигурност“ във ВСУ „Черноризец Храбър“.
 Николай Димитров е четвърти пореден мандат кмет на 
община Несебър. Той заема длъжността от 2007 г., когато е 
избран като независим кандидат, издигнат от инициати-
вен комитет. В начина си на работа Николай Димитров се 
ръководи от принципа на приемственост, работа в екип, 
индивидуален подход към всеки един гражданин, всеки един 
проблем и политиката на конкретните проекти.
 В периода 1998 – 2007 г. е общински съветник. 
 От 2009 г. до 2013 г. е член на Изпълкома на Българския 
футболен съюз (БФС).
 Владее немски, английски, руски и чешки език.
 Семеен. Николай Димитров държи на подкрепата от 
семейството си.

НИКОЛАЙ 
ДИМИТРОВ
ФОТО: ОБЩИНА 
НЕСЕБЪР

Г

– улица „Първа“, един изклю-
чително важен проект с из-
пълнен първи етап – от пър-
вото кръгово кръстовище на 
Несебър до моста на река Ха-
джийска. Предстои вторият, 
за който вече имаме издадено 
строително разрешение. Вед-
нага след моста, на терито-
рията на Слънчев бряг Запад 
частично изградихме инфра-
структурата на един от 
най-новите ни квартали. 
Разбира се, предстои още 
много работа, защото Несебър 
е един от най-бързо развива-
щите се градове в България.  

– Вече е средата на август 
и Несебър е препълнен с ту-
ристи. Тежък ли е този ту-
ристически сезон и какво го 
откроява от предишните?

– По първоначални даннисе 
получиха някои разминавания 
с афишираните преди сезона 
очаквания в ръста на тури-
стите, но равносметките ще 
ги правим наесен. Пред нас е 
още месец висок сезон, през 

който трябва да работим за 
настоящото и за следващото 
лято за имиджа на община 
Несебър, за доброто и качест-
вено обслужване на туристи-
те, за удоволствието и при-
ятната им почивка – за да се 
върнат при нас и да доведат 
своите приятели.

– Кои са ключовите обекти, 
които имат готови инвес-
тиционни проекти в Несебър 
и чакат финансиране? 

– Много са, затова ще 
посоча най-актуалните. 
Разработили сме проект за 
реконструкция, ремонт и 
оборудване на администра-
тивната сграда на Община 
Несебър, с цел подобряване на 
енергийната ѝ ефективност 
и сме кандидатствали за 
финансиране по  Програма за 
развитие на селските райони 
2014 – 2020 г.

След като започнахме ра-
ботата по подмяна на водо-
провода в с. Гюльовца, очаква-
ме да получим финансиране по 
ПУДООС за Проект „Изграж-
дане на водопроводна мрежа 
на с. Оризаре, община Несебър 
– І етап“. По Националния план 
за възстановяване и устойчи-
вост ще модернизираме обра-
зователна среда в ОУ „Св. св. 
Кирил и Методий“, гр. Св. Влас. 

Имаме проект и за енергий-
ното обновяване на още една 
сграда – читалище „Яна Лъско-
ва“ в Стария град, и отново 
очакваме финансиране по 
Национален план за възстано-
вяване и устойчивост.

По Проект CORE-TOUR, 
Програма за Трансгранично 
сътрудничество България – 
Турция планираме да възста-
новим каменната вятърна 
мелница, находяща се на севе-
рен бряг в гр. Несебър – Стар 
град.

– Наскоро премина общест-

вено обсъждане на Страте-
гията за развитие на Стария 
град, застрашен ли е Старият 
Несебър да попадне в списъка 
на обектите на ЮНЕСКО в 
риск и коя е причината?

– Стратегията за развитие 
на Стария Несебър, която 
разработихме, е едно от из-
искванията, отправени към 
Общината, но Планът за 
опазване и управление, по 
който работят Министер-
ството на културата и 
НИНКН, е документът, изис-
кван от Комитета на ЮНЕСКО. 
Той ще определи насоките и 
стратегията, които държа-
вата, общината и гражданите 
трябва да възприемат в уси-
лията да запазят историче-
ското наследство на града и 
неговата уникална световна 
ценност и ще постанови 
нормите в икономическата 
дейност в живия град.

– Търговията може ли да 
бъде регулирана така, че да не 
е преобладаваща и да не загро-
зява историческите обекти 
в Стария град?

– Търговията и риболовът 
са основни икономически дей-
ности в Стария Несебър. 
Поради статута на града 
жителите му са твърде огра-
ничени във възможностите 
си да реализират други форми 
на стопанска активност. 
Никой не бива да възпира 
частната инициатива и регу-
лации от времето на развития 
социализъм са неприложими в 
сегашния момент. Засега не 
знаем какво ще предложи Пла-
нът за опазване и управление, 
но преди всичко той трябва 
да е съобразен с главното ус-
ловие – Старият Несебър е 
жив град, който трябва да 
предлага възможности за пре-
питание.

– Достатъчен ли е общин-

„
Управлен-
ският опит 
и натрупа-
ната инсти-
туционална 
мъдрост ни 
помагат да 
се справим в 
непредвидени 
ситуации

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

ИНТЕРВЮ
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

В днешния модерен, 
изпълнен с технологии, 
които на пръв поглед ни 
улесняват, забързан свят, 
трудно можем да си пред-
ставим какво е всеки ден 
да си пишеш писма с любим 
човек. В ерата на телефо-
ните в джобовете ни, 
които са едни малки ком-
пютри, чатовете, соци-
алните мрежи и хилядите 
други платформи за ко-
муникация, писмата се 
сведоха изцяло до админи-
стративна функция. Един 
ден може би дори и тя ще 
изчезне, имайки предвид 
темповете, с които се 
развива светът около нас. 
В нуждата си да улесним 
всичко и всеки, с когото 
комуникираме и имаме 
достъп, обаче губим едно 
фундаментално преживя-
ване завинаги, което мно-
го от младите днес даже 
не са и изпитали, а именно 
кореспонденцията чрез 
писма. 

Затова, ако се чудите 
защо от началото на то-
зи текст правим препрат-
ки към модерния ни свят 

и отминали времена, то е 
защото днес ще разкажем 
впечатляващата история 
на двама бургазлии – Йор-
данка и Михаил Колдамови, 
както и как тя впечатли 
художник за изложба и 
оператор за заснемането 
на филм. Пред „Черномор-
ски фар“ застанаха Веселин 
Атанасов, който вдъхна 
един нов живот на част 
от пликовете на писмата 
на Йорданка и Михаил и 

внучката им Ивелина 
Колдамова, която разказа 
историята им и как се е 
сдобила с тази продължи-
ла 35 години връзка чрез 
писма. 

Началото

Годината е 1952-ра. 
Йорданка е на 16 години, 
ученичка в Бургас. Възлю-
беният ѝ Михаил е студент 
по медицина в София. 

Както ще стане ясно по-
долу, двамата често са 
били откъснати един от 
друг, но това не е спряло 
нито един от тях да за-
пазят любовта си един 
към друг. Това правят чрез 
може би едно от най-ин-
тимните преживявания, 
които човек може да из-
пита – чрез думи, написа-
ни красиво в писмо. Защо-
то, когато човек е насреща 
ти, ти можеш да му кажеш 
всичко, може да се кориги-
раш, ако не те разбрал, но 
в писмото всяка една дума 
трябва да е добре премис-
лена, всичко трябва да е 
подредено, за да има смисъл 
от написаното. Йорданка 
и Михаил превръщат то-
зи вид кореспонденция в 
дългогодишна традиция, 
дори и след масовата поя-
ва на телефоните. 

„През годините знаех, 
че са си писали. Даже по-
малката сестра на баба ми 
много често в разговори 
ми е казвала, че не ѝ е било 
нужно да чете романи, 
защото е чела писмата на 
сестра си. Никога не съм 
предполагала, че са толко-
ва много. Това са над 200 

писма. Не знаех какво са си 
писали. Научавам го сега, 
а даже не съм прочела всич-
ки писма още. Само пър-
вите им години. Много се 
впечатлих. Видях баба си 
и дядо си в съвсем друга 
светлина. Като едни влю-
бени младежи“, разказва 
Ивелина. 

За съжаление баба ѝ 
наскоро е починала, което 
все още много ѝ тежи, но 
се решава и подрежда пис-
мата им в хронологичен 
ред. Йордан е покойник от 
по-отдавна. Чрез думите, 
изписани на лист хартия 
обаче, те остават зави-
наги тук и сега.

„Когато се запознават 
през 1952-ра, баба ми е 
ученичка в Бургас, а дядо 
ми студент по медицина 
в София. Тогава започват 
да си кореспондират чрез 
писма. Това са години, 
когато телефонът вкъщи 
е лукс. Звънели са си от 
пощата, ако са имали въз-
можност. Писмата бук-
вално са летели ден за ден 
– писмо, отговор, писмо, 
отговор. Пощальонът е 
бил месията. Ползвали са 
услуги за бърза поща. Пис-
мата спират през лятото, 
когато реално са заедно. 
Това е бил начинът им на 
комуникация във времето, 
в което са разделени“, 
обяснява внучката.

И без Фейсбук, Вайбър и 
Месинджър младите са 

контактували от 
разстояние

Кое обаче налага продъл-
жилата 35 години комуни-
кация чрез писма, защото 
за да има такава, то тряб-
ва да има и физическа 
раздяла между младите 
влюбени? Ивелина отгова-
ря:

„Женят се и заживяват 
в Бургас. Дядо ми е бил 

човек, изпълнен с енергия. 
Никога не е спирал да се 
учи. Бил е лекар, ходел е по 
симпозиуми, допълнител-
ни обучения. В Москва е 
бил 9 месеца. В София 
много често е ходил също. 
Впоследствие започва да 
пътува като лекар по 
корабите, отсъствайки 
често с месеци. И така 
тези чести отсъствия, 
те ги запълват с писма. 
Последните са от 1987-а 
– две години след като аз 
съм се родила. Доста се-
риозна и дълга кореспон-
денция. Те вече са баба и 
дядо тогава. Буквално 
всеки път, в който са 
били разделени, те са си 
писали“.

Внучката попада слу-
чайно на писмата преди 
години, когато баба ѝ си 
ги подрежда в кутийката, 
в която ги държала. 

„Помолих я да ми даде 
някои и си ги прибрах с 
идеята да ги чета. Мина-
лата година отново ги 
намерих при едно почист-
ване вкъщи. Зачетох ги, 
стана ми интересно. Го-
ворих с баба, която тогава 
още беше жива и я помолих 
да ми даде останалата част, 
защото то те увлича. 
Четеш писмо и отговор и 
наистина се увличаш. Ис-
ках да си ги подредя по 
този начин. Тя ми даде 
цялата кореспонденция 
тогава. Повери ми я, а аз 
си ги подредих хронологич-
но. Тогава споделих в офи-
са впечатленията ми от 
тази епоха. Това е нещо 
много различно за мен. Аз 
съм родена през 1985-а. 
Докато баба беше жива, си 
попълвах празнините от 
онова време. Освен това е 
много интересно да четеш 
как е било замръзнало мо-
рето и са ходили да си 
правят снимки. Това е през 
1954-а“, продължава тя.

Минаха години. Пликове от писмата на Йорданка и Михаил Колдамови  
послужиха за платно на художника Веселин Атанасов

35-годишна любовна кореспонденция 

СЪОБЩЕНИЕ ЗА ПРОВЕЖДАНЕ НА КОНСУЛТАЦИИ
ПО ЕКОЛОГИЧНА ОЦЕНКА НА

„ИЗМЕНЕНИЕ НА ОБЩ УСТРОЙСТВЕН ПЛАН (ОУП) НА 
ОБЩИНА КАРНОБАТ И ИЗРАБОТВАНЕ НА ПУП-ПРЗ 

ЗА ПИ С ИДЕНТИФИКАТОРИ 10625.86.330 (ОБРАЗУ-
ВАН ОТ ПИ 10625.86.1) И 10625.86.2, ПО КК НА С. 
ВЕНЕЦ, ОБЩИНА КАРНОБАТ, С ЦЕЛ ОТРЕЖДАНЕ НА 
ИМОТИТЕ ЗА „ПРОИЗВОДСТВО НА ЕНЕРГИЯ ОТ ВЪЗ-

ОБНОВЯЕМИ ЕНЕРГИЙНИ ИЗТОЧНИЦИ“
съгласно изискванията на чл.20, ал.1, т.1, т.2 от На-

редбата за условията и реда за извършване на еколо-
гична оценка на планове и програми 

ИНФОРМАЦИЯ ЗА ВЪЗЛОЖИТЕЛЯ
Име: ЕТ „МИНЮ СТАЙКОВ КОМЕРС“
Пълен пощенски адрес: гр. София, п.к. 1407 р-н 

Лозенец, бул. „Джеймс Баучер“ № 77, ет.2, офис 2
Лице за контакти: Жанета Димова – пълномощник
Адрес за кореспонденция: 8473, Промишлен комплекс 

„Церковски“, с. Венец, Община Карнобат
Тел: 0892 237 469
е-mail:  dimova.janeta@gmail.com

ОБЩА ИНФОРМАЦИЯ ЗА ПРЕДЛОЖЕНИЯ ПЛАН
Проекта за „Изменение на Общ устройствен план 

(ОУП) на Община Карнобат и изработване на ПУП-ПРЗ 
за ПИ с идентификатори 10625.86.330 (образуван от ПИ 
10625.86.1) и 10625.86.2 по КК на с. Венец, Община 
Карнобат, с цел отреждане на имотите „за производство 
на енергия от възобновяеми енергийни източници“, 
наричан по-нататък „плана“ се разработва едновременно 
с доклада за екологична оценка (EO), която е неразделна 
част от него. Екологичната оценка и доклада за оценка 
за степента на въздействие (ДОСВ) с предмета и целите 

на опазване в защитена зона BG0000205 „Стралджа“ 
за опазване на природните местообитания и на дивата 
флора и фауна и защитена зона BG0002028 „Комплекс 
Стралджа“ за опазване на дивите птици (представен като 
отделно приложение към ЕО) се изготвят на основание 
изискванията на РИОСВ-Бургас.

Изменението на Общия устройствен план на Община 
Карнобат и изработването на ПУП-ПРЗ в разглеждания 
обхват са изготвени на основание:

– Задание по чл.125 от ЗУТ за „Скица – предложение 
за частично изменение на ОУП на Община Карнобат за 
ПИ №10625.86.1 и ПИ 10625.86.2, землище на с. Венец, 
Община Карнобат“;

– Задание по чл.125 от ЗУТ за „Скица – предложение 
за изработване на ПУП-ПРЗ за ПИ №10625.86.1 и ПИ 
10625.86.2, землище на с. Венец, община Карнобат,

одобрени от ОбС – Карнобат с Протокол №25/31.03.2022 
г. на Общински съвет Карнобат.

Със Заповед № РД-175/07.04.2022 г., Кмета на Община 
Карнобат допуска изработването на проект за изменение 
на ОУП на Община Карнобат и разрешава изработването 
на ПУП – ПРЗ в обхват на ПИ с идентификатор 10625.86.1 
и ПИ с идентификатор 10625.86.2, м. „Гиндев чифлик“, 
по кадастралната карта и кадастралните регистри на с. 
Венец, Община Карнобат, с цел промяна на устройствената 
зона от „земеделска“ в Пп „предимно производствена“ 
и промяна предназначението на ПИ с идентификатор 
10625.86.1 и ПИ с идентификатор 10625.86.2 от „пасище“ 
в „електроенергийно производство“.

С предложението за изменение на ОУПО Карнобат се 
предлага промяна на предназначението за цитираните 
по-горе имоти от земеделска земя-пасища в устройствена 
зона Пп (предимно производствена). Промяната на ус-
тройствената зона не противоречи на общата концепция 

на ОУП и дава възможност в имотите да се реализира 
инвестиционното намерение на собственика, а именно 
изграждане на фотоволтаична електроцентрала.

Финансирането на плановете ще се осъществи със 
средства на Възложителя.

Съгласно чл. 21, ал. 2, т. 3 от НУРИЕОПП, след при-
ключване на консултациите по чл. 20, ал.1 от Наредбата, 
ще бъде проведено обществено обсъждане на Екологична 
оценка и проекта на разглеждания план. Към осъщест-
вяването на плана ще се пристъпи след утвърждаването 
на цялата проектна документация.

ОРГАН ЗА ПРИЕМАНЕ НА ПЛАНА И ОРГАН, ОТГОВОРЕН 
ЗА ПРИЛАГАНЕТО МУ

Проекта за „Изменение на Общ устройствен план (ОУП) 
на Община Карнобат и изработване на ПУП-ПРЗ за ПИ с 
идентификатори 10625.86.330 (образуван от ПИ 10625.86.1) 
и 10625.86.2 по КК на с. Венец, Община Карнобат, с 
цел отреждане на имотите „за производство на енергия 
от възобновяеми енергийни източници“, се одобрява с 
Решение на общински съвет – Карнобат. Прилагането на 
предложените изменение на ОУП на Община Карнобат 
и ПУП-ПРЗ ще се осъществява съгласно ЗУТ и ще се 
съблюдава от органите, имащи правомощия по този 
закон – Главен Архитект и Кмет на Община Карнобат.

МЯСТО С ПУБЛИЧЕН ДОСТЪП И ВРЕМЕ ЗА ЗА-
ПОЗНАВАНЕ С ПРОЕКТА ЗА ПЛАНА/ПРОГРАМАТА, 
ЕКОЛОГИЧНАТА ОЦЕНКА С ВСИЧКИ ПРИЛОЖЕНИЯ И 
МАТЕРИАЛИТЕ КЪМ НЕЯ

Проекта за „Изменение на Общ устройствен план 
(ОУП) на Община Карнобат и изработване на ПУП-ПРЗ 
за ПИ с идентификатори 10625.86.330 (образуван от ПИ 
10625.86.1) и 10625.86.2 по КК на с. Венец, Община 

Карнобат, с цел отреждане на имотите „за производство на 
енергия от възобновяеми енергийни източници“ и Доклада 
за Екологична оценка към него с всички приложения и 
материали са на разположение на интересуващите се:

– на територията на Промишлен комплекс „Цер-
ковски“, с. Венец, ОбщинаКарнобат – административна 
сграда, всеки работен ден от 09:00 до 17:00 часа от 
11.08.2023 г. до 11.09.2023 г.

СРОК ЗА ИЗРАЗЯВАНЕ НА СТАНОВИЩЕ
От 11.08.2023 г. до 11.09.2023 г.

НАЧИН НА ИЗРАЗЯВАНЕ НА СТАНОВИЩЕ
Становища, мнения и предложения могат да се де-

позират до 11.09.2023 г. на място, по пощата или по 
имейл на адрес: 8473, Промишлен комплекс „Церковски“, 
с. Венец, ОбщинаКарнобат – административна сграда; 
e-mail: dimova.janeta@gmail.com. Осигурен е достъп и 
техническа възможност за запознаване с материалите 
по доклада за Екологична оценка, с проекта на плана 
и всичките им приложения.

Лица от планиращия екип, отговорни да представят 
допълнителни разяснения: арх. Петър Чернинков, тел.: 
0892237469

инж.Веселин Шарлопов – ръководител на екипа, 
изготвил доклада за Екологична оценка към плана за 
„Изменение на Общ устройствен план (ОУП) на Община 
Карнобат и изработване на ПУП-ПРЗ за ПИ с иденти-
фикатори 10625.86.330 (образуван от ПИ 10625.86.1) и 
10625.86.2 по КК на с. Венец, Община Карнобат, с цел 
отреждане на имотите „за производство на енергия от 
възобновяеми енергийни източници“, тел. 0885136585

Дата: 11.08.2023 г.

Внучката им Ивелина (вляво) ги подрежда в хронологичен ред, а историята вдъхновява заснема-
нето на филма „Писма до баба“                ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Художникът 
Веселин Атана-
сов коментира, 
че изложбата 
е насочена към 
емигрантите, 
на които той 
пожелава един 
ден са се вър-
нат в родния 
Бургас
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ
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Изложбата

Именно когато носи 
писмата на работа, където 
работи с Веселин, той се 
запознава с интересната 
история и го грабва.

„Идеята за тази излож-
ба се роди спонтанно. С 
Ивелина сме колеги и един 
ден тя донесе в офиса пис-
мата на баба си. Видях ги 
и понеже имам интерес към 
стари неща, с антикварна 
стойност и чувство в тях, 
много ми харесаха. Попитах 
я дали има възможност да 
ми даде някой стар плик, 
за да пробвам да направя 
разни колажи, рисунки 
върху тях. Така започнах. 
Набързо станаха 4-5 рисун-
ки. После ѝ поисках още 
пликове, понеже ме увлече 
цялата работа. Тогава се 
появиха Станимир и Хин-
до (б.а. Станимир Петров 
от рекламния бизнес и 
операторът Христо Ди-
митров-Хиндо), които 
имаха много сериозен ин-
терес към самата история 
с пликовете и писмата, 
както и рисунките към 
тях“, казва художникът.

Изложбата може да бъде 
видяна в бар „Барбоса“. 
Атанасов споделя, че тя е 
планирана специално за 
заведението, в което през 
лятото често се събира 
бургаската диаспора, която 
живее в чужбина.

„В изложбата са 30 твор-
би върху 30 плика. Много 
голяма част от нашите 
приятели през годините 
пътуват и се връщат в 
Бургас и се събираме тук, 
а после пак си отиват. 
Говоря за емигрантите. 
Затова и изложбата е оза-
главена „От Бургас до... и 
обратно“. Посланието ми 
е един ден да се върнат 
всички. На самото откри-
ване дойдоха хора отвся-
къде – Швеция, Англия, САЩ, 
Германия. Много се зарадвах. 
Имахме разговор с момче-
тата от бара, сложихме 
дата, която да е удачна за 
хората. Другото всичко се 
случи от само себе си“, 
добавя той.

И така нещата покрай 
писмата тръгват едно по 
едно. Филмът, който Хин-

до снима, трябва да е готов 
през ноември. Той е със 
заглавие „Писма от баба“, 
а участие в него взима и 
вече покойната Йорданка.

Художникът Веселин 
Атанасов пък пояснява, че 
е имал щастието да се за-
познае с част от кореспон-
денцията между двамата 
влюбени, за да може да 
вникне повече в историята.

„Това е нещо много епо-
хално и загубено във време-
то. Има много ценности в 
цялата история, за което 
благодаря на Ивелина. На-
пример много ме впечатли 
как си пишат, че са се съ-
бирали да слушат радио, 
защото са им прекарали 
такова. Не телефони, не 
нещо друго – радио. Хиндо 
и Станимир, които снимат 
филма, са по-запознати от 
мен с цялата кореспонден-
ция. До писмата имах по-
малък достъп, но имах голям 
достъп до пликовете. 
Оказа се, че голяма част от 
младото поколение не знае 
какво е това, каква е тази 
кореспонденция с писма. А 
реално „Български пощи“ 
тогава е платформата за 
чат на младите. Затова 
сме рамкирали шест плика 
в суров вид – три на баба 
Данче и три на дядо Мишо, 
за да могат да видят днеш-
ните младежи какво е 
това нещо. То си личи и по 
почерка – изключително 
изписани пликове. Дори на 
плаката нарочно сме пока-
зали как баба Данче е изпи-
сала „Бургас“ – перфектно 
и с много любов“, въодуше-
вено продължава той.

Морската тематика в 
рисунките, разбира се, е 
заради Бургас.

„Те са живели на „Обо-

рище“. Разказите, които 
съм чул за събиранията на 
беседката с раци, миди – 
бургаски вечери. Всеки един 
от нас е имал такива и си 
ги помни. Сега в изложбата 
има и една стара „жигулка“, 
която беше на майка ми и 
баща ми. Докоснат от 
спомените по нея, направих 
една рисунка. Историята 
на дядо Мишо и баба Данче 
е една житейска история. 
Тези отношения в днешно 
време са редки. Всичко се 
случва много бързо. Дори и 
браковете се изчерпват за 
по две години. Свидетели 
сме на всички тези неща. 
Докато тези отношения 
на тях двамата са абсо-
лютно епохални, имат 
много по-голяма дълбочина. 
И ако може някой да се 
докосне и да се поучи от 
това, ще бъде много добре. 
Особено за новото поко-
ление“, надява се творецът.

Споделя, че е усетил 
изложбата като много 
искрена.

„Може би хората са 
усетили енергията на ця-
лата положителна история, 
която се показва – не само 
в пликовете и рисунките. 
Имаше изключително мно-
го щастливи и усмихнати 
хора, позитивни и красиви. 
Аз лично много се радвам, 
че успяхме да предадем 
такова позитивно послание, 
което се оказа успешно. 
Благодарен съм за което“, 
добавя Атанасов.

Внучката Ивелина раз-
каза и колко впечатлена е 
била от първоначалната 
им кореспонденция, когато 
все още учат. 

„Разказват си колко 
много учат и един друг са 
се бутали да учат повече. 

Баба ми му разказва каква 
оценка има днес, по какво 
са я изпитали, какво са 
научили. Дядо ми пък ви-
наги е имал един много 
хубав циничен хумор и ѝ 
отговаря: „Ами няма да 
блееш през прозореца, а ще 
внимаваш в час“ (смее се). 
Съответно той като 
студент също много е учил. 
Разпределял си е времето 
така, че да може да ѝ пише. 
И започва някое писмо с 
думите: „Пиша ти сега, 
защото след един час тряб-
ва да седна да уча“. Има 
интересни истории от 
тези времена. Едно от 
писмата до нея е писал в 
моргата, докато чака със-
тудентите си“, посочва 
младата жена.

А в онези времена от 
какво друго да се вълнуват 
младите хора освен от 
киното и литературата, 

които според конюнкту-
рата на страната ни то-
гава, разбираемо са руски.

„Пишат си кой кой филм 
е отишъл да гледа. Това е 
било най-голямото събитие 
за тях – да отидат на кино 
и да си пишат, както и за 
книгите, които са прочели. 
Споделят мнения, пасажи, 
абзаци. Другото, което ми 
направи впечатление, е как 
са обяснявали излизанията 
си с приятели. Ние днес 
както казваме „да излезем 
по главната“, а те са му 
казвали „движение“ – „Днес 
бях на движение с еди си 
кого и видях еди си кого“, с 
усмивка споделя внучката.

Има и доста любими 
цитати от писмата меж-
ду баба ѝ и дядо ѝ. Най-
любими са й може би как 
завършват всяко едно от 
тях. 

„Например „с много хи-
ляди целувки и много любов“. 
Има и хумористични мо-
менти като „пращам ти 
само сто целувки, за да не 
ти тежат много и като ги 
носиш, прибери ги в джоба 
си“. Това са ми любимите 
моменти. Всяко начало 
също е много мило – „Миш-
ко, миличко, сядам веднага 
да ти пиша“, „бързам да ти 
отговоря“, „нямам търпе-
ние да те видя“, „кажи на 
времето да лети по-бързо“. 
Това очакване, тази любов, 
те са ми любими“, обясня-
ва Ивелина.

За финал художникът 
казва, че не знае дали ще 
продължи с тази инициа-
тива и в бъдеще. 

„Мисля, че за момента е 
достатъчно. Аз със сигур-
ност искам да работя още 
по пликовете на писмата, 

но едва ли ще ги изложа. 
Относно рисунките – пре-
ди време се бях запалил 
много по нещо друго. Имах 
един приятел – Джино, 
който почина. Той е от 
наследниците на първата 
моливна фабрика „Дивеко“. 
Беше ми донесъл от кни-
жарницата, която е била 
срещу хотел „България“, до 
Часовника, картони, пак 
по този начин остарели 
като писмата. Това беше 
много преди да видя ней-
ните пликове. Той ми ги 
подари и тогава ми се роди 
една идея да си рисувам 
върху тях различни фраг-
менти от Бургас, като 
цяло в тон с морската 
тематика. Това е част от 
историята на града. Беше 
ми дал и стари пера за туш. 
Още от тогава имах идея 
за нещо такова, но писма-
та ги изпревариха, защото 
се случиха в движение“, 
заявява той.

Има много какво да се 
извлече като поука от 
историята на Михаил и 
Йорданка Колдамови. Един 
добър пример за необятна-
та любов, която раздялата 
не може да спре. Можем 
само да се надяваме такива 
истории да впечатлят 
повече хора и да ги накарат 
да се замислят за много 
неща – най-вече за удоб-
ствата, с които свикваме 
да живеем и рутината 
идва бързо в ежедневието 
ни. Нека бъдем повече като 
дядо Мишо и баба Данче и 
дадем свобода на изрази-
телността и фантазията 
ни и ако никога не сте пи-
сали писмо в живота си – 
направете го поне веднъж. 
Като тях.

между бургазлии оживя в изложба
„Пращам ти само сто 

целувки, за да не ти тежат 
много и като ги носиш, 
прибери ги в джоба си“ 

от Михаил до Йорданка

Изложени са и шест плика от кореспонденцията с писма на Михаил и Йорданка Колдамови
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Две от 30-те творби в изложбата                      ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ



Удареният от мълния Гошко даде 
началото на морско футболно дерби

Реми. „Черноморец“ (Бургас) и „Спартак“ (Варна) завършиха без гол
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

Морските футболни 
дербита винаги са предиз-
виквали голям интерес и 
прехвърчане на искри. Това 
между „Черноморец“ (Бур-
гас) и „Спартак“ (Варна) 
от четвъртия кръг на 
Втора лига не бе изключение. 

Срещата започна с не-
вероятен жест от страна 
на двата отбора. Началото 
на мача даде малкият Гош-
ко, който бе поразен от 
мълния. 8-годишният 
малчуган е запален фен на 
футбола и дори мечтае 
като порасне да стане 
футболист. Двамата с 
малката му сестричка из-
ведоха съставите на двата 
отбора на терена.

А както казахме, искри 
не липсваха. В интригуващ 
и равностоен сблъсък „аку-
лите“, които се присъеди-
ниха от Трета лига абсо-
лютно неочаквано, не 
отстъпиха по нищо на 
варненци, които предния 
сезон играха в елитната 
Първа лига. Мачът завърши 
0:0, с три червени картона.

„Спартак“ имаше ини-
циативата през първото 
полувреме. Сам срещу вра-
таря обаче Венци Гюзелев 
пропусна да се разпише.

„Черноморец“ заигра 
далеч по-силно през вто-
рата част. Двата състава 
си размениха по няколко 
опасни положения. „Аку-
лите“ имаха и претенция 
за дузпа, но съдията Сто-
ян Арсов не посочи бялата 
точка.

Варненци останаха с 
човек по-малко в 85-ата 
минута, когато Велислав 
Боев получи втори жълт 
картон. Мачът приключи 

с грозен сблъсък между 
двата отбора, а реферът 
показа още два червени 
картона – директен на 
капитана на „Спартак“ 
Румен Руменов и втори 
жълт на Венци Гюзелев.

В следващия кръг, в неде-
ля на 13.08.2023, „Черномо-
рец“ ще гостува в Пловдив 
на деветия в класирането 
„Марица“. „Акулите“ са на 
десето място с актив от 
пет точки. 

РЕПУБЛИКА БЪЛГАРИЯ
ОБЛАСТEН УПРАВИТЕЛ НА ОБЛАСТ БУРГАС

РЕШЕНИЕ № РД – 09 – 34
Бургас 03.08.2023 год.

С писма с вх.№08-00-1000/26.07.2023 г. и 
вх.№08-00-1000(1)/01.08.2023 г. г-н Красимир 
Стойчев - зам.кмет „Финанси, бюджет и иконо-
мика“ към община Бургас е сезирал Областния 
управител на област Бургас с молба да бъде 
предприета „спешна мярка“ по смисъла на чл.5, 
параграф 5 от Регламент (ЕО) 1370/2007 на 
Европейския парламент и на Съвета на Европа 
от 23 октомври 2007 г., състояща се в пряко 
възлагане извършването на обществена услуга за 
превоз на пътници по автобусни линии: Бургас 
- Елхово (МР №2101 ) част от републиканската 
транспортна схема (РТС) и Бургас – Средец 
(през с. Дебелт), утвърдено на 30.01.2012 г.;   
Бургас – Средец (през с. Дебелт), изпълнявано 
от 15.09 до 30.06 утвърдено на 23.12.2016 г.; 
Бургас – Средец (през с. Драчево), утвърде-
но на 28.02.2008 г. и Бургас – с. Орлинци 
(изпълнявано в дните петък, събота и неделя) 
утвърдено на 06.08.2015 г.

Превозите по автобусна линия Бургас-Елхово 
(МР №2101), представляващи част от РТС, са 
възложени за изпълнение на основание решение 
с №РД-09-12 от 24.04.2022 г. на Областен упра-
вител на област Бургас, за прилагане на спешна 
мярка по смисъла на чл.5, § 5 от Регламент 
(ЕО) № 1370/2007 на Европейския парламент 
на Съвета от 23 октомври 2007 г., относно 
обществените услуги за пътнически превоз с 
железопътен и автомобилен транспорт и за 
отмяна на регламент (ЕИО) № 1191/69 и (ЕИО) 
№ 1107/70 на Съвета от 23 октомври 2007 г. 
Сключен е договор №06-00-117/15/13.06.2022 г., 
между Кмета на община Бургас и „Бургасволан“ 
ЕООД, с който на дружеството е възложено из-
пълнението на превоз на пътници по автобусна 
линия от РТС - квота Бургас, с направление: 
Бургас- Елхово със срок на договора 2 години.

С Договор за възлагане на обществена поръчка 
за услуги с №93-0П18- 92/37/10.02.2021г., 
на „Бургасволан“ ЕООД с ЕИК 201614124, са 

възложени и превози от областната транс-
портна схема, от квотата на община Бургас по 
направления: Бургас- Средец, Бургас- Средец/
учебен период/, Бургас- Средец /през Драчево/ 
и Бургас- Орлинци, със срок на договора е 
10 години.

С писма вх.№70-00-6292/21.07.2023г. и 
№70-00-6293/21,07.2023 г. наследниците на 
Никола Георгиев Илиев, собственик на капитала 
и управител на „Бургасволан“ ЕООД, уведомяват 
кмета на община Бургас, че поради обективни 
причини прекратяват изпълнението на превозите 
по горепосочените автобусни линии.

Фактът, че към настоящия момент посочените 
автобусни линии са съществуващи и са част от 
действащата републиканска и областна транс-
портна схема, обуславя обществената потребност 
от тяхното изпълнение. Видно от представените 
доказателства е налице непосредствен риск от 
прекъсване изпълнението на важна обществена 
услуга по смисъла на чл.5, § 5 от Регламент 
(ЕО) № 1370/2007 на Европейския парламент 
на Съвета от 23 октомври 2007 г., относно 
обществените услуги за пътнически превоз с 
железопътен и автомобилен транспорт и за 
отмяна на регламент (ЕИО) № 1191/69 и (ЕИО) 
№ 1107/70 на Съвета от 23 октомври 2007 г. 
Съгласно посочения текст, в случай на прекъс-
ване на услугите или на непосредствен риск от 
такова прекъсване, компетентния орган може 
да предприеме спешна мярка във вид на пряко 
възлагане или формално съгласие за удължаване 
на обществена поръчка за услуги. Следва да се 
отбележи, че съгласно Регламента възлагането 
или удължаването чрез спешна мярка, не следва 
да надвишава две години.                       

Предприемането на спешната мярка е с цел да 
не бъде прекъсвано транспортното обслужване 
на населението по горецитираните маршрутни 
разписания и автобусни линии, докато възло-
жителят - община Бургас проведе процедурата 
по възлагане на превозите.  

Предвид гореизложеното и на основание чл. 
16д, ал.6 от Наредба № 2 от 15.03.2002г. за 
условията и реда за утвърждаване на транспорт-
ни схеми и за осъществяване на обществени 
превози на пътници с автобуси, във връзка с 
чл.5, § 5 от Регламент (ЕО) № 1370/2007 на 
Европейския парламент на Съвета от 23 октом-
ври 2007 г., относно обществените услуги за 
пътнически превоз с железопътен и автомобилен 
транспорт и за отмяна на регламент (ЕИО) № 
1191/69 и (ЕИО) № 1107/70 на Съвета от 23 
октомври 2007 г.

РЕШИХ:
ДАВАМ СЪГЛАСИЕ за прилагане на спешна 

мярка чрез пряко възлагане извършването 
на обществена услуга за превоз на пътници 
по автобусни линии от републиканската и 
областната транспортни схеми, а именно: 
Бургас - Елхово (МР №2101 ) 

Бургас – Средец (през с. Дебелт), утвърдено 
на 30.01.2012 г.;  Бургас – Средец (през 
с. Дебелт), изпълнявано от 15.09 до 30.06 
утвърдено на 23.12.2016 г.; Бургас – Средец 
(през с. Драчево), утвърдено на 28.02.2008 
г. и Бургас – с. Орлинци (изпълнявано в 
дните петък, събота и неделя) утвърдено на 
06.08.2015 г. за срок от 1 (една) година, 
считано от момента на влизане в сила на 
решението. 

В срока на разрешителното, следва да бъде 
завършена процедурата по Закона за общест-
вените поръчки или Закона за концесиите за 
възлагане на извършването на обществен превоз 
на пътници по горепосочените автобусни линии 
при условията и реда определени с Регламент 
(ЕО) № 1370/2007г. на Европейския парламент 
на Съвета на Европа от 23 октомври 2007 г. 
и Раздел І от Наредба №2/15.03.2002 г. 

Решението следва да се публикува в един 
местен и един национален ежедневник, а 
когато на територията на общината не се 
издава нито един ежедневник – в друг местен 
вестник, както и да се съобщи на кмета на 
община Бургас по реда на АПК. 

На основание чл. 16д, ал.8 от Наредба 
№2 от 15.03.2002 г. за условията и реда 
за утвърждаване на транспортни схеми и за 
осъществяване на обществени превози на 
пътници с автобуси, решението подлежи на 
обжалване от всяко заинтересовано лице  в 
14-дневен срок от публикуване на решението.

Възлагам на Мария Тепавичарова – главен 
експерт в отдел „КАК“ да организира съв-
местно с старши експерт „Човешки ресурси“ 
– Стела Кючукова обявяване на настоящото 
решение съгласно чл. 16д ал.7 от Наредба 
№2 от 15.03.2002 г. за условията и реда 
за утвърждаване на транспортни схеми и за 
осъществяване на обществени превози на 
пътници с автобуси. 

 ПЛАМЕН ЯНЕВ /п/ не се чете
Областен управител на област Бургас

СЪОБЩЕНИЕ

Със Заповед от 10.08.2023 г. на Управителя на „Медицински 
център ІІ - Бургас“ ЕООД се открива процедура по провеждане на 
публичен търг с тайно наддаване за продажба на недвижим имот, 
включен в капитала на дружеството, представляващ масивна 
едноетажна сграда със застроена площ 62,76 кв. м., разположе-
на в УПИ ІV – 253 в кв.19 по действащия ПУБ – ПРЗ на кв. Лозово 
гр. Бургас, отразена с идентификатор 07079.823.295.1 и със за-
строена площ 62 кв. м по КККР на гр. Бурга. 

Процедурата ще се извърши при начална тръжна цена от 10 
000 лв. и (десет хиляди) без ДДС и стъпка за наддаване в размер 
на 500 лв.(петстотин).

Определен е размер на депозита за участие в тръжната проце-
дура на 1 000 лв.(хиляда) и цена на тръжната документация 100 
лв. (сто) без ДДС.

Определените цени на тръжната документация следва да бъдат 
внесени в касата на „Медицински център ІІ - Бургас“ ЕООД, к-с 
„Славейков“ (до 9-то ОДЗ), стая № 7а, от където могат да бъде 
закупена и документацията за участие в търга.

Крайният срок за закупуване на документацията за участие е 
15.30 часа, на 29.08.2023 г.

Заявлението за участие в търга се подават в стая № 7а на 
дружеството, лично от кандидатите или от упълномощени пред-
ставители в запечатани непрозрачни пликове с не нарушена цялост 
като се изписва точното наименование на физическото/юридиче-
ско лице, ЕИК, всеки работен ден от 8.30 до 15.30 часа. 

Крайният срок за подаване на заявление за участие в търга е 
до 15.30 часа на 30.08.2023 г.

Тръжната процедура ще се проведе от Комисията за провеж-
дане на търгове, конкурси, приватизация и реализация на малки 
благоустройствени проекти от 10.00 часа на дата 01.09.2023 г. в 
сградата на Община – Бургас, ул. „Александровска“ № 26, ет.1.

При обявяване на търга за непроведен, повторен търг да се 
проведе 10.00 часа на 14.09.2023 г. в сградата на Община – Бур-
гас, ул. „Александровска“ № 26, ет.1.

Нови заявления за участие в повторния търг могат да се пода-
ват при същите условия и на същия адрес като в заявлението за 
участие кандидатите имат право да заявят, че ще се ползват от 
подадените с първото заявление документи, но следва да заплатят 
отново депозит за участие в търга.

Крайният срок за подаване на заявление за участие в пов-
торния търг е до 15.30 часа на дата 12.09.2023 г.

За допълнителна информация: 0877188102  (Д-р Атанас Бошев)

www.faragency.bg
Следете новините в развитие и на 

мобилната версия, достъпна 
за всички смартустройства

Съдиите имаха 
много работа в 
морското дерби
ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

Малкият Гошко и сестричката му дадоха началото на мача
ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

Отборите бяха 
равностойни и 
не успяха да се 

победят
ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ
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З А П О В Е Д  
№ РД-09-597/09.08.2023 г.

гр. Камено

На основание чл. 44, ал.1, т. 1 и ал. 2 от ЗМСМА, във връзка с чл. 70, чл. 76 и сл. от НРПУРОИ и в изпълнение на реше-
ние на Общински съвет Камено по т. 9 от Протокол № 44 от 27.07.2023г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с явно наддаване за отдаване под наем на пасища, мери и ливади от Общинския позем-

лен фонд (ОПФ) – публична общинска собственост, за срок от 1 /една/ година, както следва:

с. Винарско

ПИ с идентификатор: НТП:
Площ/
кв.м.

Катего-
рия

Местност
Нач. Тръж. 
Цена/лв.

Депозит/ 
лева

Стъпка/ 
лева

11096.11.125 Пасище 13135 3 „Дебела кория“ 157.62 31.52 15.76
11096.8.1 Пасище 19862 4 „Курдево“ 238.34 47.67 23.83

с. Вратица

ПИ с идентификатор: НТП:
Площ/
кв.м.

Катего-
рия

Местност
Нач. Тръж. 
Цена/лв.

Депозит/ 
лева

Стъпка/ 
лева

12245.16.2 Пасище 40105 7 „Браницата“ 481.26 96.25 48.13

с. Константиново

ПИ с идентификатор: НТП:
Площ/
кв.м.

Катего-
рия

Местност
Нач. Тръж. 
Цена/лв.

Депозит/ 
лева

Стъпка/ 
лева

52279.26.18 Пасище 27781 4 ------------- 333.37 66.67 33.33
52279.26.16 Пасище 20404 4 ------------- 244.85 48.97 24.49

с. Кръстина

ПИ с идентификатор: НТП:
Площ/
кв.м.

Катего-
рия

Местност
Нач. Тръж. 
Цена/лв.

Депозит/ 
лева

Стъпка/ 
лева

40381.12.5 Пасище 88468 3 ------------- 1 061.62 212.32 106.16

с. Ливада

ПИ с идентификатор: НТП:
Площ/
кв.м.

Катего-
рия

Местност
Нач. Тръж. 
Цена/лв.

Депозит/ 
лева

Стъпка/ 
лева

43623.17.52 Пасище 17266 5 „Кавак дере“ 207.19 41.44 20.72
43623.18.3 Пасище 95489 5 „Кавак дере“ 1 145.87 229.17 114.59
43623.18.4 Пасище 20099 5 „Кавак дере“ 241.19 48.24 24.12

43623.18.26 Пасище 37896 5 „Пясъка“ 454.75 90.95 45.48
43623.33.182 Пасище 29787 3 ------------- 357.44 71.49 35.74

с. Полски извор

ПИ с идентификатор: НТП:
Площ/
кв.м.

Катего-
рия

Местност
Нач. Тръж. 
Цена/лв.

Депозит/ 
лева

Стъпка/ 
лева

57337.42.89 Пасище 41897 3 ------------- 502.76 100.55 50.28
57337.35.64 Пасище 28923 9 ------------- 318.15 63.63 31.82
57337.35.61 Пасище 16028 3 ------------- 192.34 38.47 19.23
57337.42.93 Пасище 18806 3 ------------- 225.67 45.13 22.57
57337.37.41 Пасище 14646 4 ------------- 175.75 35.15 17.57

57337.18.172 Пасище 27424 3 ------------- 329.09 65.82 32.91
57337.11.107 Пасище 22599 3 ------------- 271.19 54.24 27.12
57337.22.45 Пасище 20003 3 ------------- 240.04 48.01 24.00
57337.33.45 Пасище 15943 3 ------------- 191.32 38.26 19.13
57337.20.72 Пасище 78642 3 ------------- 943.70 188.74 94.37

57337.110.66 Пасище 42313 4 ------------- 507.76 101.55 50.78
57337.110.26 Пасище 27354 4 ------------- 328.25 65.65 32.83
57337.30.42 Пасище 22439 4 ------------- 269.27 53.85 26.93

57337.18.171 Пасище 71140 3 ------------- 853.68 170.74 85.37

с. Русокастро

ПИ с идентификатор: НТП: Площ/
кв.м.

Катего-
рия Местност Нач. Тръж. 

Цена/лв.
Депозит/ 

лева
Стъпка/ 

лева
63478.103.15 Пасище 20601 4 „Гората“ 247.21 49.44 24.72
63478.28.31 Пасище 26902 3 „Лале байр/Кашла тър“ 322.82 64.56 32.28
63478.39.33 Пасище 49994 9 „Малък камък“ 549.93 109.99 54.99

с. Трояново

ПИ с идентификатор: НТП: Площ/
кв.м.

Катего-
рия Местност Нач. Тръж. 

Цена/лв.
Депозит/ 

лева
Стъпка/ 

лева
73211.104.5 Пасище 92987 7 „Таушан кайряк“ 1115.84 223.17 111.58

с. Тръстиково

ПИ с идентификатор: НТП: Площ/
кв.м.

Катего-
рия Местност Нач. Тръж. 

Цена/лв.
Депозит/ 

лева
Стъпка/ 

лева
73388.33.15 Пасище 16745 5 „Банев гроб“ 200.94 40.19 20.09
73388.88.11 Пасище 18099 5 „Юрутлука“ 217.19 43.44 21.72
73388.88.8 Пасище 64888 5 „Юрутлука“ 778.66 155.73 77.87

с. Черни връх

ПИ с идентификатор: НТП: Площ/
кв.м.

Катего-
рия Местност Нач. Тръж. 

Цена/лв.
Депозит/ 

лева
Стъпка/ 

лева
80916.70.47 Пасище 20993 4 „Кованлъка“ 251.92 50.38 25.19

80916.23.401 Пасище 22851 7 „Лозята“ 274.21 54.84 27.42
80916.10.410 Пасище 33447 4 ----------- 401.36 80.27 40.14
80916.51.61 Пасище 22143 4 ----------- 265.72 53.14 26.57

80916.23.391 Пасище 50301 7 ----------- 603.61 120.72 60.36

II. Търгът за отдаване под наем на горепосочените 
пасища, мери и ливади ще се проведе в гр. Камено в 
сградата на общинска администрация гр. Камено на 
29.08.2023г. както следва:

1. с. Кръстина – 13:30 часа
2. с. Винарско – 13:50 часа
3. с. Вратица – 14:10 часа
4. с. Трояново – 14:30 часа
5. с. Русокастро – 14:50 часа
6. с. Ливада – 15:10 часа
7. с. Тръстиково – 15:30 часа
8. с. Полски извор – 15:50 часа
9. с. Черни връх – 16:10 часа
10. с. Константиново – 16:30 часа
III. Условия за участие: в търга могат да участват физи-

чески лица, еднолични търговци и юридически лица, реги-
стрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна документа-
ция за участие в търга: Тръжната документация за участие 
в търга се получава в сградата на Община Камено, гр. Каме-
но, ул. “Освобождение” № 101 в Центъра за услуги и инфор-
мация на гражданите, всеки работен ден от 8:30 до 16:00 
часа до 28.08.2023 г. 

Цената на комплекта тръжна документация, за всеки 
един имот е в размер 6.00 лв. с включен ДДС, платими 
в брой на касата на Общината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: плаща-
нията се извършват в български левове по банкова сметка 
на Община Камено – ВIC: BPBIBGSF, IBAN-BG40BPBI793733KA225801, 
„Юробанк България” АД или на касата в ЦУИГ на Община 
Камено.  

VI. Информация за имота, обект на търга, е изложена в 
общината и на интернет страницата на Община Камено www.
kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки работен 
ден до 28.08.2023г. от 09:00 до 16:00 часа, с представител 
на Общината, след представяне на платежен документ за 
закупена тръжна документация и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да упраж-

нява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоятелност;  
Декларация, че участникът е запознат с регламента за 

участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични данни;
Регламент за участие; 
Проект на договор за наем; 

Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Копие от Акт за общинска собственост – 37 броя;
Копие от скица на имота – 37 броя;
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, непро-

зрачен плик, върху който се посочват имената на физиче-
ското лице, ЕГН, съответно наименованието на търговеца, 
Единния идентификационен код (ЕИК), както и обекта, за 
който кандидатства. Документите се подават до 16:00 часа 
на 28.08.2023 год. в Община Камено, като в запечатания 
плик се слагат следните задължителни документи за участие: 

Заявление за участие;
Документ за заплатен депозит за участие; 
Документи, установяващи самоличността на участника. 

Когато участникът е физическо лице се представя копие от 
лична карта. Когато участникът е юридическо лице се пред-
ставя документ за регистрация или посочване на ЕИК по чл. 
23 ЗТР. Допустимо е представяне на извадка от електрон-
ната страница на Търговския регистър на Агенция по впис-
ванията. 

Декларация – 5 броя по образец; 
Документ за закупена тръжна документация; 
Пълномощно с нотариална заверка на подписа, когато се 

участва чрез пълномощник. Копие от личната карта на 
пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се 
проведе на 05.09.2023г. както следва:

1. с. Кръстина – 13:30 часа
2. с. Винарско – 13:50 часа
3. с. Вратица – 14:10 часа
4. с. Трояново – 14:30 часа
5. с. Русокастро – 14:50 часа
6. с. Ливада – 15:10 часа
7. с. Тръстиково – 15:30 часа
8. с. Полски извор – 15:50 часа
9. с. Черни връх – 16:10 часа
10. с. Константиново – 16:30 часа
Закупуване на документи, внасяне на депозит и подаване 

на заявления за участие в повторния търг се извършва до 
16:00 часа на 04.09.2023г.

Настоящата Заповед да се публикува в местен ежеднев-
ник, на страницата на Общината в интернет и да се обяви 
на видно място в общинската администрация в 3-дневен 
срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ /П/  
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 09.08.2023г.

З А П О В Е Д
№ РД-09-588/ 08.08.2023г.

гр. Камено 
На основание чл.44, ал.1, т.1, т.7 и ал.2, от 

ЗМСМА, във връзка с § 12 от ПЗР на Закона за 
водите и чл.14, ал.7 от Закона за общинската 
собственост във връзка с чл.13, чл.70, чл.71, т.3 и 
чл.76 и сл. от НРПУРОИ и в изпълнение на решение 
на Общински съвет Камено по т.16 от Протокол № 
41 от 27.04.2023 год.,

З А П О В Я Д В А М :
Да се проведе публичен търг с явно наддаване 

за избор на оператор на язовирна стена за въз-
лагане стопанисването, поддръжката и експло-
атацията на язовир в Община Камено чрез пре-
доставянето му под наем. за срок от 10 (десет) 
години, при начална тръжна цена и стъпка на 
наддаване, както следва: 

• Недвижим имот - язовир, съставляващ имот 
с идентификатор 73211.11.42 (№ по предходен 
план 000009) с площ 28,447 дка, находящ се в 
землището на с. Трояново, Община Камено, 
Област Бургас, при граници имоти с идентифи-
катори 73211.11.33, 73211.11.44, 73211.67.105, 
73211.66.29, 73211.11.43, 73211.12.14, 73211.12.15, 
73211.12.19, 73211.11.37, 73211.11.11, 73211.11.41, 
имотът актуван с Акт за публична общинска 
собственост № 2052/13.04.2020 год.

• Начална тръжна цена – 1 460.00 (хиляда 
четиристотин и шестдесет) лева, годишен наем, 
без ДДС. 

• Стъпка на наддаване – 146.00 (сто четириде-
сет и шест) лева. 

• Депозитът за участие в търга е в размер на 
146.00 (сто четиридесет и шест) лева.

II. Търгът за отдаване избор на оператор на 
язовирна стена за възлагане стопанисването, 
поддръжката и експлоатацията на язовир в Об-
щина Камено чрез предоставянето му под наем, 
ще се проведе в гр. Камено в сградата на общин-
ска администрация гр. Камено на 29.08.2023 г.  
от 10.00 часа.  

III. Условия за участие: в търга могат да участ-
ват физически лица, еднолични търговци и юриди-

чески лица, регистрирани по Търговския закон.
IV. Място и срок за получаване на тръжна 

документация за участие в търга: Тръжната доку-
ментация за участие в търга се получава в сградата 
на Община Камено, гр. Камено, ул. “Освобождение” 
№ 101 в Центъра за услуги и информация на граж-
даните, всеки работен ден от 8:30 до 16:00 часа 
до 28.08.2023 г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 
12.00 лв. с включен ДДС, платими в брой на 
касата на Общината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: 
плащанията се извършват в български левове по 
банкова сметка на Община Камено –„ЮРОБАНК 
БЪЛГАРИЯ” АД, IBAN: BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, 
ВIC: BPBIBGSF, или на касата в ЦУИГ на Община 
Камено.  

VI. Информация за имота, обект на търга, е из-
ложена в общината и на интернет страницата на 
Община Камено www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки 
работен ден до 28.08.2023 г. от 09:00 до 16:00 
часа, с представител на Общината, след предста-
вяне на платежен документ за закупена тръжна 
документация и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна докумен-
тация: 

• Заявление за участие – образец; 
• Декларация, че участникът не е лишен от 

право да упражнява търговска дейност;
• Декларация, че участникът не е обявен в не-

състоятелност;  
• Декларация, че участникът е запознат с регла-

мента за участие в търга; 
• Декларация за оглед на имота; 
• Декларация за лични данни;
• Регламент за участие; 
• Проект на договор за наем; 
• Решение на общински съвет; 
• Препис от настоящата заповед;
• Акт за общинска собственост;
• Скица на имота.IX. Кандидатите следва да 

представят в запечатан, непрозрачен плик, върху 
който се посочват имената на физическото лице, 

ЕГН, съответно наименованието на търговеца, 
Единния идентификационен код (ЕИК), както и 
обекта, за който кандидатства. Документите се 
подават до 16:00 часа на 28.08.2023 год. в Общи-
на Камено, като в запечатания плик се слагат 
следните задължителни документи за участие: 

• Заявление за участие;
• Документ, доказващ, че участникът отговаря 

на условието за оператор на язовирна стена – 
физическо лице хидроспециалист или юридическо 
лице, което разполага със служител хидроспециалист 
за осъществяване на дейностите по стопанисване, 
поддържане и експлоатация на язовирни стени и на 
съоръженията към тях, възложени му от собстве-
ника;

• Документ за заплатен депозит за участие; 
• Документи, установяващи самоличността на 

участника. Когато участникът е физическо лице се 
представя копие от лична карта. Когато участникът 
е юридическо лице се представя документ за ре-
гистрация или посочване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. 
Допустимо е представяне на извадка от електрон-
ната страница на Търговския регистър на Агенция 
по вписванията. 

• Декларация – 5 броя по образец; 
• Документ за закупена тръжна документация; 
• Пълномощно с нотариална заверка на подпи-

са, когато се участва чрез пълномощник. Копие от 
личната карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг 
ще се проведе на 05.09.2023 г. от 10.00 часа. 
Закупуване на документи, внасяне на депозит и 
подаване на заявления за участие в повторния търг 
се извършва до 16:00 часа на 04.09.2023 г.

 Настоящата Заповед да се публикува в местен 
ежедневник, на страницата на Общината в интернет 
и да се обяви на видно място в общинската адми-
нистрация в 3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ    /п/
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 
08.08. 2023г.

СЪОБЩЕНИЕ

ЗК „Единство“ – с. Голямо Буково, общ. Средец, обл. Бургас, 
кани всички член-кооператори на годишно отчетно събрание на 
кооперацията, което ще се проведе на 02.09.2023 г. от 10.00 
часа в Административната сграда на ЗК „Единство“ – с. Голямо 
Буково, при следния

ДНЕВЕН РЕД:
1. Отчетен доклад на УС за дейността на Кооперацията през 

2022 г.
2. Отчетен доклад за дейността на КС на Кооперацията през 

2022 г.
3. Приемане на годишния финансов отчет на Кооперацията за 

2022 г.
4. Вземане на решение за закупуване на урегулиран поземлен 

имот в с. Голямо Буково, общ. Средец.
5. Обсъждане и вземане на решение за частично опрощаване 

на задължения и сключване на спогодба по гр.д. № 4762/2022 г. 
по описа на БРС.

6. Разни.
При липса на кворум събранието ще се проведе 1 час по-късно.

От Управителния съвет на Кооперацията

www.faragency.bg
За реклама: 056 825 435, 0878 424 698



ДОНА МИТЕВА

Азис, Веселин Маринов, 
Графа, Кирил Маричков, 
Теди Кацарова, тв воде-
щият Георги Любенов, 
Глория, плеяда от арти-
сти, които собственич-
ката на сладоледен салон 
в Несебър не се наема да 
изброи, за да не пропус-
не някого, са сред посе-
тителите в заведение-
то ѝ. Тони Стоянова 
вече е станала приятел 
с част от известните 
българи и пази много 
снимки в личния си архив 

от моментите, когато 
те са се отбивали в сла-
доледения салон „Клио“. 
Някои от снимките са 
сложени в рамка и са част 
от интериора на заве-
дението.

Лятото 

голяма част от из-
вестните българи или 
почиват наоколо, или са 
на турнета. И в двата 
случая не пропускат да 
посетят Несебър, а щом 
са в красивия град, не 
пропускат да се отбият 

и в сладоледения салон. 
„Прави ми впечатле-

ние, че почти 90% от 
известните имена имат 
много висока култура 
на хранене. Предпочитат 
повече сорбета. Сладо-
леди и десерти без захар, 
без глутен. Част от тях 
са на кето диети. Това 
започва да се проявява 
като тенденция и 
изобщо като начин 
на хранене. 

Шоколадът

 без захар също мно-
го се харесва. Сорбе 
манго е сред предпочи-
таните от малки и го-
леми в летните жеги. 

Сега най-новият ми 
сладолед с пробиотик 
– чийзкейк с боровинка, 
стана хитът за сезона. 
Този сладолед също е и 
без захар“, обяснява 
майсторката и подчер-
тава, че пресните боро-
винки се обработват по 
специална технология.

Често самите клиенти 

отиват с нестандартни 
предложения в сладкар-
ницата. Така се ражда 
това лято и сладоледът 
с карамелизирано

цвекло, 

който е и с канела и 
карамфил като подправ-
ки, които придават още 

по-екзотичен вкус.
„В салона може да се 

опита сладолед „Капре-
зе“ – като салатата – 
домати, моцарела и 
босилек. Сладко от до-
мати, бял шоколад с 
босилек съдържа този 
сладолед“, успява да 
стъписа майсторката 
на сладоледи.

Тя признава, че голяма 
част от клиентите в 
заведението – известни 
и неизвестни, отиват 

там заради нестандарт-
ните и здравословни 
изкушения, които пред-
лага. Затова и сладоледът 
с пробиотик става 
много популярен.

„Работя с една бъл-
гарска фирма, която 
прави 

храна за космонавти

Тя произвежда този 
пробиотик, който аз 
влагам в сладоледа. Дър-
жа да подчертая – бъл-

гарски пробиотик е“, 
обяснява Стоянова.

Несебърската сладкар-
ка стана популярна с 
това, че създаде 

сладолед за кучета

 и вече няколко години 
поред прави нарочни 
кучешки партита в 
началото на летния 
сезон, където промоти-
ра леденото изкушение 
за четириноги. Тя на-
прави сладолед и сладкиш 
със символа на Несебър 
– вятърната мелница. 

Амбициозната жена 
признава, че наблюдава 
непрекъснато и внима-
телно вкусовете на 
своите клиенти, изуча-
ва ги. „Целта не е само 
да се създаде една рецеп-
та. Аз търся работещи-
те рецепти“, обобщава 
работата си несебър-
лийката и допълва, че 
най-важното в работа-
та ѝ е щастието и ус-
мивката на клиентите.

В началото на юни 
Тонка Стоянова бе на 
мастър клас в австрий-
ската столица Виена.
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В Несебър. Ледено изкушение с пробиотик – хит на сезона

„Капрезе“ не е само 
салата, а и сладолед

Снимки с известни личности, почитатели на нестандартните сладоледи, красят салонаДве рекламни лица                 ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ НА ТОНКА СТОЯНОВА

Сладолед „Капрезе“

Cалата 
„Капрезе“

Сладолед с червено цвекло
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